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Na linke M-Rosy / Do Vašej pozornosti 

Benedikt XVI.:   Dôverujte Panne Márii! 

Pápež Benedikt XVI. vyzval všetkých veriacich, aby sa s 

dôverou obracali na Fatimskú Pannu Máriu, ktorej 
spomienku Cirkev slávi 13. mája. 

Na svojej tretej generálnej audiencii 11. mája 2005 povzbudil 

veriacich, aby všetky svoje starosti a želania zverili Márii 
slovami: 

„Povzbudzujem vás, aby ste sa neúnavne a s dôverou 

obracali na Pannu Máriu a zverovali jej všetky svoje 
trápenia.“ 

Pápež Ján Pavol II. vyhlásil fatimských pastierikov vizionárov 

za blahoslavených 13. mája 2000. Tretia fatimská vizionárka 

karmelitánka Lucia dos Santos zomrela 13. februára 2005 vo 
veku 97 rokov. 

Ján Pavol II. pripisoval svoju záchranu pri atentáte práve Fatimskej Panne Márii, ktorej sa rok po ňom 
13. mája 1982 - putoval poďakovať do Fatimy. 

(TKKBS) 

 

Posolstvo Kráľovnej pomoci 

Vdýchnite Ducha Svätého 

Moje milované dietky! 

Som šťastná, a  moje Srdce sa dnes veľmi raduje. Veľmi vás milujem, a zo 

zvláštnou potechou prijímam do Srdca všetkých, ktorí neváhali vstúpiť do 
mojej lásky, a spájam ich so srdcom môjho Syna. Pokoj vám! 

I dnes vám Ježiš prináša pokoj skrze Ducha Svätého, ktorý sa vnára do 
vašich sŕdc, a chce naplniť každý okamih vášho bytia. 

Deti, čerpajte z našej lásky, čerpajte z radosti a pokoja, ktorý vám prinášame, lebo nás primäla 

k tomu vaša dôvera. Vdýchnite Ducha Svätého, aby ste mohli prijať jeho dary v plnosti. Veľmi 
vás milujem!.  Ďakujem, že ste počuli moje volanie.            

 Dechtice, prostredníctvom Simony Kumpanovej, 15. mája 2005 

Martin Gavenda a ostatní vizionári v Dechticiach prosia všetkých pútnikov a 

modlitbové skupiny o reťaz modlitieb  na úmysly Panny Márie a Pána Ježiša do 15. 

augusta 2005, výročia zjavení Panny Márie - Kráľovnej pomoci v Dechticiach. Ide o 

každodennú  modlitbu  celého  sv. ruženca, podľa možnosti  pri adorácii pred 
Najsvätejšou Sviatosťou Oltárnou.          (r) 
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Posolstvo pre Mirjanu 2. 5. 2005 

Nasledujte ma! 

Pri zjavení Panny Márie, ktoré sa uskutočnilo ako obvykle každého druhého v 

mesiaci okolo 9 hodiny v areálu Komunity Cenacolo, dala Matka 

Božia Mirjane Dragičevičovej-Soldovejzačiatkom mesiaca mája 

nasledujúce posolstvo: 

„Drahé deti, ja som s vami, aby som vás všetkých priviedla ku svojmu 

Synovi. Prajem si vás všetky priviesť k spáse. Poďte so mnou, pretože 

iba tak nájdete pravý mier a šťastie. Dietky moje, nasledujte 

ma!“           

www.medjugorje.hr 

(Viac v rubrike Misia Kráľovnej pokoja) 

 

 Zvony Záchrany 

  

* Srdce Ježišovo, sprav srdcia naše podľa Srdca svojho! 

* Nepoškvrnené Srdce Panny Márie – buď našou spásou! 

  

Tieto modlitby si teraz dobre zapamätajme, milí 

priatelia! Nielen preto, že oslavujeme práve v tomto mesiaci júni 

vzácne sviatky Sŕdc Ježiša a Márie. Tieto Srdcia  nám poslal Boh, 

aby názorne preukázal svoju Lásku a dobrotu.Správne vidíme iba srdcom – povedal básnik a filozof de 
Saint Exupéry. 

Srdce je najhlbšia intímnosť duše. Srdce je priestor, v ktorom v nás sídli Boh. Je to miesto, kde ho 

necháme alebo nenecháme pôsobiť. Súčasný boj Neba a pekla, boj Apokalypsy, sa odohráva v našom 
srdci. Je to boj o jeho rozhodnutie sa pre Boha alebo proti Nemu. 

Ježiš a Mária svojimi Srdciami dali Bohu svoje bezvýhradné Áno. Oni si nezaslúžili nijakú bolesť. A 

predsa nikdy  žiadne srdcia netrpeli tak, ako práve Srdcia Ježiša a Márie. Srdce Ježiša prebodla 

kopija vojaka, ale najmä nenávisť a zloba našich hriechov. A práve z tohto Srdca vytrysklo Božie 

Milosrdenstvo pre nás všetkých. Srdce Márie prebodol meč, aby„vyšlo najavo zmýšľanie našich 
sŕdc“, ako povedal Simeon. Navyše sa stala Sedembolestnou, pre mnohé bolesti svojho Srdca. 

Spoločná úloha pri vykupovaní ľudstva spojila Srdcia Ježiša a Márie do bezhraničnej 
jednoty. Preto je Panna Mária právom nazývaná aj Spoluvykupiteľkou ľudstva. 

V búrkach sa na vidieku zvykne zvoniť. V tejto búrke Apokalypsy zvonia Srdcia Ježiša a Márie ako Zvony 

záchrany,  ktorým sa musíme zasvätiť, ak chceme duchovne prežiť. Zasväť sa aj Ty, keď ešte nie je 

neskoro, zasväť svoje srdce Srdcu Ježišovmu a  Srdcu Máriinmu! Pretože tieto Srdcia sú 
Noemovou archou týchto posledných čias. 

Anton Selecký 

http://www.medjugorje.hr/
http://www.magnificat.sk/old/mrosa/0605/medzugorie.htm
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Spomienka 

Dňa 18 mája by sa pápež Ján Pavol II. dožil svojich 85-tich 

narodenín. Poliaci si pripomenuli tento deň spomienkovými 

zhromaždeniami (na obr). Ján Pavol II. celý život zasvätil 
službe Panne Márii a jej misii v dnešnej dobe.  

Pri príležitosti pobytu pápeža Jána Pavla II. v Chorvátsku Panna 

Mária povedala (25. 8. 1994): 

„Drahé deti! Dnes som s vami spojená osobitným spôsobom a 

modlím sa za dar prítomnosti môjho milovaného syna vo vašej 

domovine. Modlite sa, milé deti, za zdravie môjho milovaného syna, 

ktorý trpí a ktorého som si vyvolila pre tieto časy. Modlím a 

prihováram sa u svojho Syna Ježiša, aby sa uskutočnil sen, ktorý 

mali vaši otcovia. Modlite sa, milé deti, osobitným spôsobom, 

pretože satan je silný a chce zničiť nádej vo vašich srdciach. Žehnám 

vás. Ďakujem vám, že ste prijali moje pozvanie.“ 

 

 Svätý hneď! 

Pápež Benedikt XVI. rozhodol o okamžitom začiatku procesu blahorečenia Jána Pavla II. Udelil 

tak dišpenz od požadovanej doby 5 rokov od smrti kandidáta. Benedikt XVI. to 11. mája 
2005  osobne oznámil rímskym kňazom.  

 

  

Budú ho milovať 

„Vôbec nepochybujem, že stojíme na začiatku veľkolepého pontifikátu,“ vyhlásil 

dominikán Augustine DiNoia  pre National Catholic Register začiatkom mája 

2005. Páter DiNoia pôsobí v Kongregácii pre náuku viery, kde spolupracoval 
s kardinálom Ratzingerom. 

„Už po zádušnej omši za Jána Pavla II. a po omši na začiatku konkláve bolo 

jasné, že kardinál Ratzinger sa ocitol v inej rovine. Vkĺzol do svojej novej úlohy“. 

konštatuje Di Noia a oceňuje osobnosť nového pápeža: - “Keď tá prenikne 

navonok a prejaví sa, ľudia ho budú milovať. Všetci jeho spolupracovníci v 
kongregácii do jedného sú absolútne nadšení.” 

         (TK KBS) 

 

  

Oznamy 

- Prosíme pisateľov sestre Agáte Burejovej, aby korešpondenciu na jej osobu adresovali na:, Magnificat 

Bralo, Eva Kačunová, Konvalinková ul. č. 1481/12, 078 01 Sečovce, alebo na mailovú 
adresu agatocka@orangemail.sk 

mailto:agatocka@orangemail.sk
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* * * * * * 

* Milí priatelia, nedávno bola vyhlásená zbierka na katolícke médiá. Keďže naše číslo vyšlo 

až  po tomto ozname, prosíme vás o podporu aj nášho časopisu M ROSA, a to dobrovoľnou 

sumou, ktorú ste ochotní poskytnúť. Vyslovujeme Vám srdečné Pán Boh zaplať! 

* * * * * * 

- Prosíme vás o modlitby za nášho zosnulých Augustína Šimnu, a Alexandru Luknárovu. Nech im 
Pán dá večné odpočinutie!            

 (redakcia) 

* * * * * * 

Predplatitelia na II. polrok, prosíme Vás, pošlite na priloženej zloženke 
predplatné  190 Sk. Nezabudnite! 
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Misia Vládkyne sveta 

Milovaní, zachráňte sa! 

  

Dôležitosť pokánia  *  Búrka nad Bralom  *  Odhodlaní pútnici  * Zapadnuté 

autobusy  *  Pozvánka na Ohnisko Júl 2005 

  

Pútnikov pozdrav a povedz  im, že som duchom 

prítomná. Ďakujem im za modlitby.. Povzbudzujem ich, 

aby milovali ako hovorí Mária a nech sa veľa modlia. 

Mária si to žiada. Je tam prítomná, aj Boh so svojimi 
anjelmi. Je vážny čas... 

Spomenul som si na túto správu od sestry Agáty, ktorá mi ju 

poslala  v máji minulého roku, keď mala ako rehoľníčka zákaz 

chodiť ku Bralu. Teraz, 17. mája 2005 nás tu privítala rovnako 

aktuálne: 

Je veľmi vážny čas.  Každý z  nás to cíti. Bojujeme s naším 

nepriateľom tak ako naša Nebeská Matka. Nedajme sa! 

Bojujme tak, ako nám to kázala – modlitbou, čistotou srdca, 

láskou, posilňujme sa  pristupovaním k Eucharistii, aby sme 

skutočne boli Víťaznou armádou našej Vládkyne sveta. 

Na májové stretnutie pútnikov pri Brale prišli štyria duchovní 

otcovia, ktorí spovedali a koncelebrovali sv. omšu. O. Milan 

Hvizdoš, o. Milan Šeliga, SVD,  o. Anton Novobilský a o. 
Martin Jurči. 

Aktuálne  posolstvo Vládkyne sveta, ktoré prečítala v 

programe stretnutia sestra Agáta, bolo aj témou homílie o. 
Milana Šeligu: 

  

Pokánie! 

„Môj najmilovanejší ľud! POKÁNIE! Volám a čakám... Pokánie! Neochabujte vo viere! Mnoho sa 

modlite za svoju spásu a spásu duší, ktoré nepoznajú čistú, nebeskú lásku Najvznešenejšieho 

Boha Otca... 

Milovaní, zachráňte sa! Čistotu srdca žiadam. Čistotu v láske. 

Máte sviatost! Sviatosť pokánia! Pokánie! Moje milované deti...“ 

Panna Mária v kláštornej kaplnke sestier OSBM v Sečovciach 17. mája 2004, sestre Agáte Burejovej   
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Boh nás prosí 

Ešte doznievajú tajomstvá Turíc - povedal vo svojej homílii o. Šeliga - keď Ježiš hovoril dvanástim, 

dýchol na nich odovzdal im Ducha Svätého: Komu odpustíte hriechy, budú mi odpustené, komu ich 
zadržíte, budú im zadržané. 

I tu na tomto mieste Panna Mária nám darovala slová ohľadom svätej spovede, očistenia: Ja vás 

chránim, no nemôžem vám pomáhať  násilím, iba ak mi vy dovolíte a pričiníte sa svojou 

obozretnosťou a čistotou srdca. Nech čistota je vaším znakom. Vyznačujte sa čistotou úmyslov, 

slov, myšlienok i skutkov. (posolstvo pri Brale 17. novembra 2003). A ďalej hovorí: mám vás rada, 

moje milované dietky... Milujem pokoru a lásku, čistú lásku, vyvierajúcu z čistého srdca. Miluje 

ju aj náš Nebeský Otec. Miluje vás a prosí, aby ste Mu viac dôverovali a prichádzali k Jeho 

Synovi Ježišovi Kristovi, ktorý túžobne očakáva duše v Oltárnej Sviatosti, vo Sviatosti 
zmierenia.  

Modlitbou sa zachraňujeme navzájom, láskou i príkladom. Pomáhajte mi zachraňovať duše– zaznieva 
hlas Márie na mnohých miestach sveta. 

 

 

Spomeniem 5 dôležitých bodov  sv. spovede : 

1. Spytovanie svedomia: stretávam sa s milujúcim Bohom, ktorému záleží na 
tom, aby  som žil. 

2. Nasleduje ľútosť: nie zo strachu. To je nedokonalá ľútosť. Ale má to byť 
ľútosť ako bolesť duše. Bolesť nad spáchanými hriechmi. 

3. Predsavzatie: modlitba k Duchu Svätému, o správne rozhodnutie sa v 

ďalšom živote. Nerobím si veľa predsavzatí, ale iba jedno konkrétne 

predsavzatie. 

4. Vyznanie hriechov: vyznávam sa Bohu. Mnohí si všímajú kňaza. 

Neuvedomujú, že stoja pred Bohom, pred milujúcim Otcom. Kňaz je sprostredkovateľ Božieho 

milosrdenstva a odpustenia.Pred kňazom sa neospravedlňujme. Je dôležité spomenúť okolnosti, pretože 
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tie menia vážnosť viny. Vždy máme vyznať všetky ťažké hriechy, a koľko ich pamätáme, všedné, ak 

pamätáme. Keď som si nie istý, či je hriech ťažký, mám sa poradiť s kňazom. 

5. Pokánie: máme ho čo najvernejšie splniť. Je to aj výraz našej vďačnosti  za dar odpustenia hriechov. 

  Zo všetkých strán, kde sa Mária zjavuje, kde Ju posiela náš Pán, zaznievajú tieto slová k obnove 

života: Pokánie, modlitba, sviatostný život. Ježiš sa k nám prihovára: Majte dôveru vo Mňa. Vo 

Mne máte istotu a pokoj. Milujem vás všetkých nežnou láskou. Som s Vami, čakám na vás, 
vráťte sa ku Mne... 

Kráčajme cestou obrátenia sŕdc, vnútorného obrátenia, pokory, čistoty, jednoduchosti a lásky. Buďme 

zjednotení! Napojení na Ježišove Srdce skrze Nepoškvrnené Srdce našej milovanej Matky. 

 

* * * * * * * * * * * 

Pri začiatku sv. omše sa rozpútala búrka, na sv. prijímanie však vyšlo slniečko. V programe opäť 

nechýbalo zasvätenie sa Nepoškvrnenému Srdcu Panny Márie, ruženec k jej slzám, adorácia k 
Najsvätejšej Sviatosti Oltárnej. 

Na záver programu sa prítomným prihovorila riaditeľka o.z. Magnificat-Bralo Eva Kačunová, ktorá 
zdôraznila: 

Chcem sa poďakovať  všetkým vám, ktorí prichádzate na toto požehnané miesto, a svojou 

prítomnosťou isto potvrdzujete našej Nebeskej Matke, že vám záleží na víťazstve, o ktorom 

hovorí vo svojich posolstvách. Chcem sa poďakovať aj našim kňazom. Prajem všetkým ám, aby 

ste aj z tohto miesta, z tohto  obrazu našej Matky vedeli čerpať  silu, ktorú každý z nás iste 

potrebuje vo svojom každodennom živote.  

 

Náročný deň pripomínal že Panna Mária od nás žiada obety. Nič však nepokazilo odhodlanie 

prítomných, ani keď rozchod stretnutia zdramatizovalo vyprosťovanie v blate zapadnutých 
autobusov traktormi. Všetko dopadlo dobre. Modlitby pútnikov pomohli...          

         Anton Selecký 

Foto: (a) 
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Na dni 15 . -17.  júla 2005 (piatok, sobota, nedeľa - v sobotu je Panna Mária Karmelská), 

srdečne pozývame členov skupín Víťaznej armády Panny Márie i ďaľších záujemcov na náš 
tábor  

OHNISKO 

pod Bralom v Sečovciach. Prvý tábor sme zorganizovali v tomto termíne v roku 2004. Prineste 

si podľa možnosti stan, spacák, karimatku, jedlo, ruženec a odhodlanie vytrvať pri Panne Márii 

až do víťazného konca! 

 

   

* Pútnici pri Brale 17. mája 2005, na našu otázku, Prečo  sem prišli, odpovedali: 

  

- Vdp. Martin Jurči, Vitanová (Orava) 

- Ja mám ku Panne Márii veľký vzťah. A čo ma priviedlo? Priatelia zo susednej 

dediny ma sem pozvali, a ja som sa im ponúkol, že ich sem zaveziem a že  tu s 
nimi budem tráviť tento čas. 

Panna Mária nás chce všetkých upozorniť, aby sme si uvedomili tú hodnotu 

sviatosti krstu, ktorý sme dostali. Žiada od nás, aby sme sa zamýšľali nad životom, 

ktorý žijeme, a hľadali spôsob - riešenie, ako ho vylepšiť.  

  

- Mária Schinová, Humenné: 

- Panna Mária je pre mňa cestou do budúcnosti. Včera som 

zachytila  informáciu,  koľko sa rodí detí mimo manželstva na tom našom 

Slovensku, kde sa ku katolíckej viere hlási okolo 80 % občanov. Zrejme sme len 

štatistickí kresťania... Preto sa snažím organizovať púte, chodievam aj sem, aj keď 

už je cítiť, že ľudia nemajú  peniaze, a v tejto celkovej situácii sú akísi bezradní,... 

Chodia vlastne tí istí ľudia, aj do Litmanovej aj sem - našťastie máme proste 
„skalných pútnikov“. 

  

- Jana Jusková, Sečovce: 

- Volá a ťahá ma to  sem, je tu také pokojné a príjemné prostredie, prvýkrát som tu 

bola v minulom roku ešte keď boli zjavenia. Cítim tu taký osobný zážitok, a ten mi v 

duši zanecháva pokoj a radosť. Panna Mária nás miluje,  volá nás a neopustí nás. Je 

starostlivá,a stále nás pozýva.. Keď zostaneme pod jej ochranou, tak nás zachráni - 

aj ten strach je tu, aby som sa niekde nedostala, tam kde nechcem, a preto sa k 
Nej utiekam.          

(anse)   
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Splnená predpoveď 

Chcú ma umlčať, nepodarí sa im. Zatvorili 

predo mnou dvere, ja sa dostanem. Moja 

milovaná dcéra, povedz im, povedz, že toto 
dobré deti nerobia! 

Christos voskrese! 

Chcem vyjadriť srdečné poďakovanie presvätej 

Bohorodičke, prítomnej v milostivom misijnom 

putovnom obraze - Vládkyni sveta, Kráľovnej neba 

i zeme, za jej vzácnu návštevu v našich rodinách v 
okrese Stropkov, v dňoch 4. až 17. marca 2005. 

Naše veľké Pán Boh zaplať patrí našej milovanej 

vizionárke –sestričke Agátke a členom 

Magnificatu Bralo – za splnenie našej túžby. 

Panna Mária o. Gobbimu povedala: Som 

prítomná v každom obraze a v každej soche, 
kde ku mne s úctou pristupujú. 

Toto vedomie, znásobené tým, že tento milostivý obraz žiadala namaľovať sama Panna Mária, nás viedlo k 
tomu, aby sme  sa denne pravidelne schádzali ku Vládkyni sveta na modlitby sv. ružencov. 

Vládkyňa sveta si pozvala svoje deti aj zo susedných dekanátov. Všetci sme sa snažili naplniť jej výzvu – 

zachraňovať duše a zotierať slzy z jej presvätej tváre. 

Dňa 12. 3. 2005 na naše modlitbové zhromaždenie zavítala naša milovaná sestra Agátka a 

duchovný otec Milan Šeliga SVD. Pomodlili sa s nami sv. ruženec, počas ktorého mala sestra Agáta 

zjavenie Panny Márie. Sestra Agáta povedala, že Panna Mária nás požehnala a odovzdala posolstvo pre 
ňu. 

Presvätá Bohorodička nás svojím zjavením veľmi potešila a 

zároveň aj povzbudila po silnej búrke – boji, ktorý bol namierený 
proti  prítomnosti jej obrazu Vládkyne sveta v našich rodinách. 

Citujem slová nášho duchovného, vyslovené v Božom 

chráme v Staškovciach dňa 9. 3. 2005 po svätej liturgii: „Bol 

som na Biskupskom úrade v Prešove, lebo viacerí sa ma 

pýtali, či môžu ísť k tomu obrazu modliť sa. 

- Zakazuje sa veriacim zhromažďovať a modliť sa pri tomto 
obraze. 

- Obraz vrátiť tam, odkiaľ bol vzatý! 

- Toto nariadenie platí pre celý Stropkovský dekanát.“ 

V tomto boji sa jednotliví duchovní otcovia prejavovali rôzne. Keď 

obraz Panny Márie – Vládkyne sveta nebol prijatý do Božieho 

chrámu, Panna Mária mi vo vnútornom vnuknutí 

povedala: „Nemám k tomu čo dodať, je to ich vizitka“. 

Prosíme presvätú Bohorodičku, aby odpustila všetkým, ktorí sa na 

tomto boji podieľali. Aj my im odpúšťame a obetujeme to za 
nich a za tých, ktorí nás nazvali sektármi. 
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V 50-tych  rokoch ani ja, ani moji rodičia sme nezradili – neprijali sme pravoslávie, a tiež nikto z mojej 

rodiny sa nenachádza vo zväzkoch ŠtB, ani nebol členom KSČ. 

Stanovisko niektorých našich duchovných je, že oni k svojej viere nepotrebujú zjavenia Panny Márie. 

Láskavo prosím, zamyslite sa nad tým vy, ktorých sa to týka, kým je ešte čas. Aké zlo podľa vás 

páchame, keď sa modlíme pred obrazom Vládkyne sveta, ktorý bol posvätený duchovným otcom Sabolom 
a namaľovaný na požiadanie Panny Márie? 

Chcem pripomenúť, že Panna Mária v Medžugorí povedala: Modlitbové skupiny zachránia svet. U nás, 

ako vidíme, sa proti nim bojuje, považujú nás za sektárov. 

Matka Božia svoju  prítomnosť v obraze Vládkyne sveta potvrdila mimoriadnym zásahom v jednej z 

uvedených rodín. 

Dňa 9. 3. 2005 mal náš duchovný otec so mnou osobný rozhovor, kde mi zdôrazňoval poslušnosť voči 

otcovi biskupovi ohľadom modlitbového zhromaždenia a obrazu Vládkyne sveta. Keď som si v M ROSE 

prečítala Kánon 215, zistila som, že nemal pravdu. Povedala som mu, že nemôžem konať proti 

svojmu svedomiu. 

Teraz už nebohý Michal Galajda zo susednej dediny Nižnej Vladiče sa dočítal v jednej knihe 

nasledovné: „Príde doba, keď sa bude zjavovať Panna Mária. Tú Pannu Máriu, ktorá sa bude 

zjavovať, odovzdávať posolstvá, nevpustia do kostola. Potom táto Panna Mária bude chodiť po 
domoch.“ 

Ako vidíme, táto predpoveď sa naplnila obrazom Vládkyne sveta. 

Mária Gojdičová, Staškovce 

Foto: (a) 

 

Pravda a svedomie  

Pre M ROSU pri Brale dňa 17. mája 2005, odpovedá Mária Gojdičová, Staškovce: 

* Mali ste u seba obraz Kráľovnej Neba i Zeme, - Vládkyne sveta, zažila ste preto problémy zo 

strany kňazov. Ako to vnímate? 

- M. Gojdičová: Ja som  vždy postupovala tak, ako mi svedomie káže. A keď som si vedomá toho, že 

stojím na strane pravdy, tak za tú pravdu sa dokážem postaviť, aj keď viem, že to pre mňa  bude 

znamenať veľa nepríjemností. Čo sa týka zjavení tu pri Brale a obrazu našej nebeskej Matičky - Vládkyne 

sveta, o to viac sa chcem postaviť na jej obranu, pretože Ona nám všemožne pomáha, chráni nás, a 

vyprosuje nám  potrebné milosti . Ona nám porodila Spasiteľa, a nemáme skutočne cennejšej osoby, 
ktorá sa zo žien narodila, ako je naša Nebeská Matka. 

* Obraz Panny Márie, Vládkyne sveta, putuje po Slovensku. Niektorí sa ho boja,   prijať, váhajú 
- čo by ste im odkázala? 

- M. Gojdičová: Aby konali podľa svojho svedomia a nebrali do úvahy nariadenia Cirkvi. Je tu tá 

predpovedaná doba, že príde čas, kedy sa budeme môcť riadiť  iba svojím svedomím, nie nariadením 

biskupov a kňazov. . Vidím tu útok diabla proti Panne Márii. Je tu neustále vedený boj z jeho strany a ten 
sa mi zdá – vrcholí, a vrcholí práve cez Cirkev. Keď diabol získa kňaza,  získa mnoho duší. 

* Súvisí to, - posolstvá Panny Márie, kritické pre Cirkev a odmietanie obrazu Vládkyne sveta? 

- M. Gojdičová: Ani by som nepovedala, že to bola kritika pre našu Cirkev, ale to bolo také materské 

napomenutie. Aj Pán Ježiš z lásky k nám bol poslaný naším Otcom na túto zem, trpel, bol ukrižovaný a 
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zomrel za nás. A Pán Ježiš nás vyzýva k opätovaniu jeho lásky. Ale my sme veľmi nevďační. Aj Pannu 

Máriu zle pochopili...          

(anse) 
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Misia Nepoškvrnenej čistoty 

Moje drahé deti! 

Milujem vás! Prosím, prosím, prosím, rozmýšľajte nad mojimi slovami! Zmeňte svoj život, ale 

urobte to kvôli láske. Zmeňte ľudí okolo seba, ale urobte to s láskou...!  

Nepoškvrnená Čistota, 7. mája 1995 

 Žite v Láske... 

Studený deň nebol k pútnikom v prvú májovú nedeľu príliš vľúdny. Avšak zvykli sme si na 

obety, ktoré treba prinášať. A tak aj tých vyše 25 autobusov pod horou Zvir bolo dôkazom, že 
Slovensko neopúšťa svoju Nebeskú matku.  

 Prosíme Trojjediného Boha, prosíme Máriu, Matku Cirkvi a Kráľovnú mája, o pomoc v 

nasledovaní Ježiša Krista - povedal pri  prvej  sv. Liturgii o 9.00 h dekan o. Daniel 

Galajda - my Ho ale potrebujeme poznať a milovať -  aby sme mali večný život. Aj 

dnes sme prišli na túto horu, práve kvôli tomu, lebo túžime po večnom živote, lebo 

cítime,  že dnes sme ohrozovaní zo všetkých strán. Tu však cítime, že Boh na 

príhovor Matky dokáže robiť zázraky. 

Ako každú prvú nedeľu, aj dnes zavítal medzi pútnikov o. generálny vikár Vladimír 

Skyba, aby ich povzbudil v tejto dobe nejednoty, smrti a uzákoňovaných praktík 
proti životu. 

 

Zvlášť chcem pozdraviť 

naše mamy, pretože je deň matiek.  Nech Matka Božia, Panna Mária, ktorá je Matkou Ježiš Krista ako aj 

našou Matkou, pretože nám Ju Ježiš na kríži odovzdal, je pre vás veľkým vzorom v tom, ako Ona dokázala 
svoj život vložiť do rúk Nebeského otca. 

Do tejto liturgie zahrňujem všetko to,  čo ste priniesli sem na túto litmanovskú horu,  aby sme sa tu 
modlili a dar života a za Cirkev.  

  

Jeden novinár sa pýtal sv. Otca, 

že keď vidí okolo seba toľko problémov, v Cirkvi aj mimo Cirkev, či mu nie je z toho všetkého do plaču. 

Pápež mu odpovedal:   Pravdaže mi je aj do plaču, ale pomôže tomuto svetu a Cirkvi plačúci 

pápež? Preto mojou úlohou je ohlasovať Krista. A do každej bolesti a do každého utrpenia priniesť 
radostnú zvesť o Kristovom Vzkriesení. 

Bratia a sestry, aj my sme sem prišli so všetkým možným.  Bratia  a sestry, buď prijmeme Krista ako 

toho, kto je pre mňa novým životom, alebo sa budem donekonečna trápiť a dávať Bohu otázku, prečo sa 
toto deje v mojom živote.   
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Potrebujeme mať jedného ducha, 

jedno srdce a jedno zmýšľanie. Kristus sa modlí za jednotu, za jednotu 

zmýšľania. Jednota zmýšľania je budovanie jednoty v Bohu. Hľadať, čo Boh 
v mojom živote odo mňa chce. 

Keď Ježiš chcel, aby boli apoštolovia jedno, najprv sa modlil k svojmu 

Otcovi. Aj ja potrebujem byť upriamený na Boha, na Ježiša Krista, na Jeho 

Slovo a na Jeho milosť. Táto doba je kultúrou smrti, pretože sa všetko 

zabíja. Aby sme naozaj prijali život, potrebujeme sa živiť Božím Slovom. My 

sme všetci povolaní k tomu, aby sme odovzdávali život. Ako v rodine, tak aj 

v duchovnom živote. Lebo Kristus chce každému z nás tento život 

odovzdať. Chce vstúpiť do tvojej a mojej smrti, do našich slabostí, aby 
sme prestali živoriť... 

Milé sestry a bratia, ako radi chodíme sem na Litmanovú. Ako radi sa tu 

modlíme. Ako všetci cítime, že Boh nám pomáha a Matka Božia, Panna 

Mária, je k nám blízko svojou ochranou. Prijmime dnes odpustenie, Božiu 

lásku, aby sme sa stali duchovným otcami a matkami, aby sme rodili život, 

život ktorý plynie z Ježiša Krista. Z celého srdca chcem preto pozvať do tejto úlohy všetky matky a 
všetkých otcov. 

 * * * * * * * 

Katka Vislocká v ruženci povedala pre túto našu sitáciu veľmi aktuálne posolstvo 

Nepoškvrnenej Čistoty z 8. mája 1994:   

Moje drahé deti! 

Ďakujem vám, že ste sem prišli a chcem vám povedať, že ešte málo poznáte 

Pána, svojho Boha. Veľa rozprávate o Bohu, ale málo Ho žijete. Nenechali ste 

ešte svoje skutky, svoje srdce a svoje slová dozrieť v láske. Tento svet je chorý, 

lebo je naplnený hnusom a nečistotou, Nechcite túžiť po tom, po čom túži tento svet. Milujem 

vás! A nesmierne mi záleží na čistote vášho srdca... 

Naozaj, záleží aj nám tak veľmi na Panne Márii, ktorá sa pre nás trápi a plače, alebo o nej len 
radi rozprávame?           

Milan Kníš, anse 

  

 

Naša anketa 

Prosby i vďaky Márii 

Deň matiek v prvú nedeľu 8. mája sa ešte niesol v duchu voľby nového 

sv. Otca. Prečo prišli na horu Zvir, a aký majú názor na Benedikta XVI.-

teho nám  niektorí pútnici odpovedali: 

- Mária zo Šumetkoviec: Prišla som sa poďakovať Matke Božej za jej trpezlivosť, 

a za to, že sa môžem duchovne naplniť. Som veľmi šťastná, pretože máme po 
piatich rokoch vnúča. Preto som tu dnes na Deň matiek. 
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- Emil Vanček z ČR: Prišiel som, pretože máj a október sú sviatky Panny Márie, takže som tu u svojej 

Matky. S  voľbou sv. Otca som veľmi spokojný, pretože tento sv. Otec zaručuje, že Cirkev bude kráčať 
pevne ďalej. 

- Tomáš z Okrúhleho: S voľbou sv. Otca som rád, aj som počítal s tým, že to bude práve on. 

- Mária z Košíc: Prichádzam sem ako vždy za Pannou Máriou. Terajšieho sv. Otca si myslím, že zvolil sám 
Boh, a čas ukáže, myslím, že je tým správnym nástupcom pápeža Jána Pavla II., ktorého mal každý rád. 

- Zuzana z Košíc: Prišla som sa za všetkých pomodliť. K pápežovi sa zatiaľ neviem vyjadriť. 

- Eva z Košíc: K Matičke chodíme už roky, prišli sme sa jej poďakovať za všetko a poprosiť za naše rodiny. 
Čo sa týka sv. Otca, ja si myslím, že sme si vymodlili ďalšieho veľkého pápeža.      

   (a) 

  



16 
 

Misia Kráľovnej pokoja 

Poďte so Mnou! 

Drahé deti Medžugoria, chvála Ježišovi a Márii! 

- Ako každý mesiac, mala Mirjana dňa 2. mája 2005 ráno zjavenie Panny Márie. Odovzdala nám toto 
posolstvo: 

Drahé deti, ja som s vami, aby som vás všetky priviedla ku svojmu Synovi. Prajem si vás všetky 

priviesť k spáse. Poďte so mnou, pretože iba tak budete schopné nájsť pravý pokoj a šťastie! 

Deti moje, nasledujte ma! 

Jeden kňaz mi pred časom hovoril: „Keď ráno vyťahuješ z vrecka ruženec, aby si sa ho začal 
modliť, povedz si, že v skutočnosti berieš za ruku Pannu Máriu. A drž sa jej celý deň!“ 

Toto posolstvo z 2. mája 2005 mi pripomína iné posolstvo, v ktorom rovnako prostredníctvom Mirjany, 

nás Gospa vyzvala dať jej obidve svoje ruky. Všimnime si: nie iba jednu ruku, ale obidve!  Keď potom 
obidve ruky budú ňou vzaté, je nám ťažšie ťahať ich iným smerom! Gospa vie, o čo nás prosí! 

  

 

  

* Aká je to radosť, spoločne pripravovať príchod Ducha Svätého! Udalosti minulého mesiaca boli už 

hodné veľkých Letníc pre svet. Na svetovej úrovni sme nikdy nevideli takú veľkú manifestáciu 

lásky a obdivu pre Božieho muža! A v tom istom prúde milosti nám Duch Svätý daroval 
pápeža Benedikta XVI.-teho, pápeža, ktorý predlžuje  charizmy Jána Pavla II. pre svet. 

Naviac: všetci si mohli všimnúť, že čerstvo zvolený pápež  sa objavil na svojom balkóne práve 
vo chvíli denného zjavenia sa Gospy  o 18.40 hod! 

Mnohí sa nás pýtajú na postoj Benedikta XVI. – teho ohľadne Medžugoria. Viem, že v jednom bratskom 

rozhovore povedal kardinál Schonborn kardinálovi Ratzingerovi, že keby tento zatvoril Medžugorie, 

Schonborn by musel taktiež zatvoriť svoj seminár vo Viedni, pretože väčšina kandidátov dostala povolanie 

ku kňažstvu práve v Medžugorí. Kardinál Ratzinger mu odpovedal: Nepripadá do úvahy, zatvoriť 
Medžugorie! 
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 * Novinka v Medžugorí: 25. marca po prijatí posolstva a 

dokončení večerného programu bola v Medžugorí v kostole 

vystavená Najsvätejšia Sviatosť, a to až do sedem hodín ráno. 

Zdá sa, že táto možnosť bude zachovaná aj v budúcnosti – 
každý mesiac v noci z 25. na 26-teho tichá adorácia. 

* Dňa 13-teho mája sme oslávili našu „Svätú roka“, 

Pannu Máriu fatimskú. Jedna z našich fatimských priateliek 

nás upozornila na zaujímavý detail: Po jedno rozhovore s 

Pannou Máriou, sestra Lucia – ktorú Panna Mária často 

navštevovala a hovoril s ňou v súkromí jej života karmelitánky 

– zapísala vo svojich pamätiach posolstvo, týkajúce sa Jána 

Pavla II. Svätá Panna povedala Lucii, že si pre ňu príde buď na 

prvú sobotu v mesiaci, alebo trinásteho. Naozaj si pre ňu prišla 

13. februára 2005. Svätá Panna jej taktiež oznámila, že krátko 

nato si príde taktiež pre Sv. Otca. A to sa aj stalo. Ján Pavol II. 
odišiel zhruba 7 týždňov po sestre Lucii. 

Po atentáte dňa 13. mája 1981 na námestí sv. Petra  sa 

pápež Ján Pavol II. stal „pápežom Fatimy, pápežom 

Máriinho víťazstva“, tak ako rovnako bol „pápežom Božieho 
Milosrdenstva“. 

Aká je to radosť, dostávať tieto malé znamenia Neba! Pripomínajú nám, že nech už mocnosti temnôt robia 

čo chcú, naša Matka je skutočnou Kráľovnou sveta, drží ho vo svojej ruke a uskutočňuje svoj plán. Či už 

skryté alebo verejné,  každé z našich ÁNO je pre ňu nekonečne cenné pre nastolenie vlády jej 

Nepoškvrneného Srdca. 

Áno, drahá Gospa, chceme Ťa nasledovať celým svojím srdcom! Áno, chceme ísť s 
Tebou, aby sme našli pravý pokoj a pravé šťastie! 

  

Sestra Emmauela, 

Medžugorie, 10. mája 2005 

 

„Hodená rukavica“ mariánskym zjaveniam? 

Nový pápež  a Medžugorie 

„Habemus papam - Máme pápeža“! Toto prevolanie naplnilo radosťou 

celú Cirkev, veriacich a celý svet. Ale zdá sa, že niekomu to zvolanie, 

že máme pápeže -  nestačí. Niektorí si prajú rozdúchavať  aj 
vnútrocirkevné spory. 

Na stránkach www.vérité.cz sa udalosti ďalej komentujú slovami: 

Jistý chorvatský týdeník přináší kromě zprávy o novémpapežovi Benediktu 

XVI. i tvrzení, že nový papež není přítelem Medžugorje. Z kontextu sice 

vyplývá, že se jedná o závěr mimořádného listu Kongregace pro nauku víry z 

8. listopadu 1995 ve kterém je řečeno: „Na místech zjevení, která jsou 

ještě oficiálně zkoumána je zákaz poutí.“ A tím to končí. Text o vztahu 

nového papeže k Medžugorji zde není. Řekli bychom, že je to hozená 
rukavice. 

http://www.vérité.cz/
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Pokud se takto bombasticky prohlašuje, že nový papež je proti Medžugorji, to by logicky znamenalo, že se 

něco ve Vatikánu změnilo. To konstatování, že je papež proti,  je tedy něčím novým a zajímavým. To by 

nás logikou nejprostších závěrů přivedlo k tomu, že předcházející papež Jan Pavol II. byl pro 

Medžugorje. Ale  současně ta skutečnost dopadá na nově zvoleného papeže, který dosud byl prefektem 
Kongregace pro nauku víry a mohl jasně říci, že je proti Medžugorje, jestliže to byla pravda. 

Bezpočtukrát je ze sekretariátu pro nauku víry potvrzeno, že je třeba se držet Prohlášení o Medžugorji, 

které vydali biskupové BKJ v Zadaru 10. dubna 1991 na základě prací komisí, které zkoumaly události v 

Medžugorji. Tak msgr. Tarcisio Bertone, sekretář Kongregace pro nauku víry, v jejímž čele byl 

kardinál Joseph Ratzinger, ve zprávě z 23. března 1996, prot. č. 154/81-01985, píše: „...Na základě 

dosavadním zkoumání není možné potvrdit, že se jedná o nadpřirozená zjevení. Přitom 

množství shromažďujících se poutníků z různých zemí, kteří přicházejí do Medžugorje z 

náboženských i jiných motivů vyžaduje pozornost a pastorální péči prvořadě diecézního 

biskupa a spolu s ním i dalších biskupů, aby se tak v Medžugorji a v souvislosti s Medžugorjem 

šířila zdravá pobožnost k Blahoslavené Panně Marii v souladu s učením Církve.“ Kromě toho 

můžeme uvést i bezpočet dalších oficiálních prohlášení ve kterých nejsou nikde zakazovány soukromé 
poutě do Medžugorje. 

Když je řeč o Medžugorji, sám kardinál, nynější papež Joseph Ratzinger, se vyjádřil velmi pozitivně o 

Medžugorji v knize interview „Zur Lage des Glaubens“ z roku 1986. Tam je uveřejněn jeden jeho 

rozhovor o situaci víry v Církvi a ve světě a on se zde vyjádřil pozitivně o Medžugorji jako místu modlitby, 
místu, kde se člověk obrací k Pánu na podnět Matky Marie. 

Když se svého času objevily hlasy, že Vatikán zakázal poutě do Medžugorje, ozval se mluvčí Svatého 

Stolce Joaqim Navarro-Valls a hned to popřel: „Není možné lidem říkat, že tam nemohou jezdit, 

dokud se nedokáže, že jsou zjevení falešná. To ještě dokázáno není. Každý tedy tam může jít, 

jestliže chce.“ (Catholic News Service, 21. 8. 1996). 

Když v těchto dnech dr. Tomislav Ivančić, profesor Katolické bohoslovecké fakulty v Záhřebu, který se 

osobně zná s kardinálem Ratzingerem, komentoval volbu nového papeže Benedikta XVI. se kterým se 

často setkával ve vatikánské teologické komisi, řekl, že není zanedbatelné, že nový papež vícekrát 

zaujímal dobré stanovisko ve vztahu k Medžugorji. To potvrdil i dr. fra Tomislav Pervan, který překládal 

knihy kardinála Ratzingera a dopisoval si s ním. 

Nakonec Medžugorje není možné dokázat ani popřít články a rozpravami. Ježíš řekl „podle skutků je 

poznáte“, a ty skutky Božího milosrdenství a mateřského vedení při obrácení lidí jsou každým dnem 
jasné.         

ra Mario Knezovic, ředitel ICMM i hlavní pracovník 

Radiostanice «Mir» Medžugorje 

(www.medjugorje.hr) 

  

http://www.medjugorje.hr/
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Misia Kráľovnej pomoci 

Kráľovná pomoci:    Deti moje, odpúšťajte! 

Vstávame do mrazivého dňa.  Dedinka Dechtice leží vo 

veternej oblasti. Prechádzame cez viaceré sídla. Ľudia 

idú do kostola. Na  poli sa pracuje, niekto opravuje 
komín… Aj to je nedeľné Slovensko...  

V kostole v Dechticiach je veľký ruch.   O. Michal 

Mikuška vedie ku Ježišovi svoje malé ovečky. Ako hosť mu 

koncelebruje  o. Milan Šeliga, SVD. Štrnásť detí s čistými 

srdiečkami pristupujú k oltáru a Ježiš sa určite s radosťou 
stáva ich Obyvateľom...   

Okolo dvanástej ideme s pútnikmi na Boričky. Zástup tvorí 

približme 500 pútnikov. VizionárJozef Danko sa vo svojom 

príhovore počas krížovej cesty zdôraznil: „Máme nového 

pápeža. Bohu vďaka! Sme presvedčení, že Ján Pavol II. 

kráča s nami za našou Nebeskou Matkou do Boričiek. 

Drahá mama, modli sa za nás, aby sme mohli s otvo-

reným srdcom vypočuť  tvoje slová. Nech ich vnášame 
do života, aby sme boli svedkami pre novú dobu.“ 

  

Po ceste zástupu 

na Boričky v chladnom a  počasí  sa pútnici  s očakávaním zhromaždili okolo miesta zjavenia Panny Márie. 

Pri modlitbe  ruženca vizionárka Simona prečítala stále aktuálna posolstvá Kráľovnej pomoci: 

  

Rozdávajte a darujte sa 

„Drahé deti! Dnes ja, vaša Matka vám vravím: Moje milujúce materstvo, je doširoka otvorené. 

Preto prichádzajte do môjho náručia. S láskou vás objímam. Pozývam vás. Rozdávajte a 

darujte sa s láskou iným nie len tento mesiac, plný milosti. Rozdávajte a bude vám pridané 
veľkou mierou. Deti, modlite sa  a milujte, aby vaše srdce bolo ako moje... 

Otvorte vaše nechápavé srdce v modlitbe a spoznáte, čo je rozhovor s Bohom. On vám otvára 

bránu do nebies. Majte vždy v srdci pokoj, mier a lásku.“ 

Panna Mária na otázku, ako je to modliť sa srdcom, odpovedala: 

„Modliť sa srdcom znamená odpustiť každému blížnemu: nepriateľovi, ľuďom, ktorí vás urazili, 

alebo vám robia zle.  Nachádzať v nich lásku, ktorá vás vedie po ceste, na ktorej sú hrbolce a je 

veľmi strmá, po ktorej sú väčšinou iba pády a vstávania. Ale Pán pri vás stojí a pomáha vám 
vstávať, keď spadnete. 

Častokrát si každý z vás povedal: čo keby som sa šiel, Pane, pozrieť aj na tú druhú cestu, ktorá 

nie ja taká strmá a po ktorej nie sú prekážky a pády, ktorá je taká ľahká a rovná? Ale táto 
cesta, deti moje, vedie do zatratenia...  
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Modlite sa so mnou 

Moje deti, dnes sú na vás zvlášť 

vyliate milosti. Moje srdce je 

otvorené. Teda vložte svoje prosby do 

neho. Uisťujem vás, ak sa vložia z 

úprimnosti a s dôverou, budú 

vypočuté. Milujem vás nekonečne. 

Pripojte sa deti zvlášť ku mne so 

svojimi modlitbami a modlite sa so 

mnou. V modlitbách neproste za seba, 

ale za tých, ktorí nepoznajú večnú 

lásku, aby našli Ježiša a jeho lásku. A 

tí, ktorí sú vlažní vo viere, aby ich 

viera bola pevná. Deti, ja nezabudnem 

na vás, ale vás odmením milosťami 

ako dnes. Staňte sa kvetmi tejto 

pustej zeme, ozdobte ju láskou. 

  

Staňte sa svetlom 

Moje deti, dnes vás volám k vytrvalej modlitbe a potom mocou modlitby vo vás Ježiš zapálil 

svoje svetlo. Deti, snažte sa každý deň spoznávať a plniť Božiu vôľu. Mnoho ráz chcete plniť 

svoju vôľu, ale takto okolo seba rozdávate len príkorie, nepokoj a šírite okolo seba ešte väčšiu 

tmu. Staňte sa svetlom pre všetkých ľudí, ktorí budú vďaka vám schopní spoznávať Božiu 
lásku. Ďakujem vám, že ste počuli moje volanie.“ 

  

Okolo 14-tej  hodiny, na začiatku tretieho desiatku sa  vizionári sústredene prežehnali. Panna 
Mária sa s nimi začala modliť. Asi po 15-tich min.  pokračovali v modlitbe s pútnikmi. 

Martin Gavenda po modlitbe povedal prítomným: „Panna Mária prišla radostná. Povedala, že do jej 

srdca prijíma všetky naše prosby a tak som jej všetko zveril, odovzdal som jej všetkých vás tu 

prítomných. Chcem vám povedať, aby ste z celého srdca milovali srdcia Ježiša a 

Márie.  Zasväťte sa im každý večer a úplne sa im odovzdajte.“ 

Mária Gavendová, Simona Kumpanová a Jozef Danko podobne oznámili svoje modlitby s Pannou 
Máriou. 

Simona potom prečítala posolstvo Panny Márie z 15. apríla 2005: 

„Moje deti! Veľmi vás milujem. Dnes vám vyprosujem milosť odpustenia. Moje deti, svojim 

neodpustením bránite Božej milosti rozvíjať lásku vo vás. Moje deti, ani neviete, ako veľmi si 

zatvárate srdcia, keď úmyselne zotrvávate v hneve. Deti, veľmi vás prosím, otvorte svoje 

srdcia pre vašich bratov a sestry, aby sa vaše srdcia stali záhradami lásky, v ktorých druhí 
nájdu odpočinok. Veľmi vás milujeme. Ďakujem Vám, že ste počuli moje volanie.“ 

Martin vyzval prítomných na modlitbu za to,  aby sa na hore Boričky mohla slúžiť sv. omša, a 
aby tam kňazi chodili spovedať. . 

Skôr, než prítomný o. Ferdinand Kaňka požehnal posvätné predmety a pútnikov, povedal:„Pred 

mesiacom sme boli smutní, lebo Svätý Otec Ján Pavol II. bol mŕtvy. Ale Habemus papam! 

Máme nového pápeža Svätého Otca Benedikta XVI. Iste sa všetci dnes tešíte z tejto 

skutočnosti.“ Spomenul myšlienku, ktorú povedal páter Šebastián Labov nočných dialógoch: „Áno, je 

to katastrofa, že Jozef Ratzinger sa stal pápežom, ale pre bludárov, ktorých určite nebude 
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tolerovať, lebo je zárukou pravovernosti Cirkvi.“(Potlesk) „Preto  sa  tešme, že  ho máme“, dodal 

o. Kaňka. 

Na záver sme zaspievali Pápežskú hymnu Svätému Otcovi a mariánsku pieseň. 

Popoludní mali mnohé matky v rukách kvety. Bol Deň matiek. My sme darovali Matke okrem živých 

kvetov aj kyticu z našich ružencov...   

Monika Školnová 
 

 

  

Boh zostáva naveky 

Nedeľa 8. mája 2005 v dechtickej farnosti bola 
sviatočnou nedeľou pre prvoprijímajúce deti. 

Správca miestnej farnosti o. Michal Mikuškasa v homílii vo 

sv. omši obrátil na prítomných aktuálnymi slovami. Niektoré z 
jeho myšlienok: 

„V Evanjeliu sa dnes hovorilo o tom, koľko bolo dovolené urobiť 

– a to aj peši prejsť -  v sobotu. Už z Písma vieme, čo Boh robil 

siedmy deň a čo je prikázané aj nám voči Nemu. Svätenie 

nedele je dnes vážnym problémom.Preto sväťte nedeľu, pretože 
to je deň pre Boha, na ktorého zabúdame... 

Dnes, milé deti, príde do vášho srdiečka Ježiš. Kňaz keď nosí 

Eucharistiu, má ju v puzdre pri srdci. Dnes má človek, aj deti, vo 
vrecku mobil... 

Nemeckí nacisti hlásali: Nebo necháme anjelikom a vrabcom. Lenin podobne vyhlásil, že náboženstvo je 

ópium ľudstva. Dnes vidíme, ž práve technika je naším ópiom... A práve náboženstvo, ktoré prináša 

pravdu a pomoc ľudskému stvoreniu,  je vysmievané a potláčané. Príroda viac dodržiava Božie zákony ako 
ľudia. 

Vidíme, že Hitler je dávno  preč, aj Lenin. To čaká aj novodobých nepriateľov Cirkvi.  Boh zostáva 
naveky...“ 

(anse) 
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Jedinečné zjavenie 

Jedinečné zjavenie v histórii ľudstva 

Boh Otec prehovoril! 

 

Milí priatelia, v marcovom čísle M ROSY sme uverejnili súkromné posolstvo Panny Márie - 
Vládkyne sveta, v ktorom ju poverila: 

„Choď medzi ľudí a povedz im: Otec prichádza! Nech padnú na kolená a prosia o zmilovanie za 
svoje hriechy...“                                                (25. februára 2005) 

V tomto čase  sa nám dostali do rúk informácie o zjavení Boha Otca v tejto našej dobe. 

Ponúkame Vám skutočnosti, ktoré sú pre každého z nás  nanajvýš 

burcujúce... 

Prostredníctvom talianskej rehoľníčky sr. Eugénie Elisabeth 
Ravasiovej Boh Otec v súkromnom zjavení poskytol posolstvo ľudstvu. 

Sr. Eugénia sa narodila 4. septembra 1907 v San Gervasio d,Adda blízko mesta 

Bergamo. Mala iba základné vzdelanie a vo veku 20 rokov vstúpila do Kongregácie 

Panny Márie od apoštolov. Tu sa jej osobnosť a charizma tak rozvinuli, že vo veku 

25 rokov bola zvolená za matku predstavenú. Za 12 rokov misionárskej činnosti 
založila vyše 70 stredísk s nemocnicou, školou a kostolom v Afrike, Ázii a v Európe. 

Objavila liek na malomocenstvo z tropickej rastliny, ktorý potom zdokonalili v Pasteurovom ústave v 
Paríži.  Zomrela  10. augusta 1990. 

Jej najväčším odkazom je jediné súkromné zjavenie Boha Otca osobne, pri ktorom jej nadiktoval svoje 

posolstvo celému ľudstvu v latinčine, pre ňu úplne neznámom jazyku. Toto posolstvo spôsobilo mnoho 

zázrakov milosti, preto sa ho páter Andrea D’Ascanio OFM Cap rozhodol šíriť po celom svete. 

Jeho sídlo je : Andrea D’Ascanio OFM Cap., Associazione Dio é Padre, PATER, C.P.135, 
67100L’Aquila, ITALY 

  

A. Caillot: Ďakujem Otcovi!           

Bývalý biskup z francúzskeho Grenoble Alexander Caillot zostavil v r. 1935 komisiu popredných 
teológov, filozofov a lekárov, ktorá 10 rokov toto zjavenie skúmala. Píše: 

Komisia došla k záveru, že liturgický sviatok ku cti Otca, ktorý Boh v posolstve žiada, je v 

súlade s katolíckou praxou. Liturgickými sviatkami sa uctieva Najsvätejšia Trojica, Syn aj Duch 

Svätý. Iba Boh Otec nemá vlastný sviatok, ktorý by upútal pozornosť kresťanov k jeho osobe. 

V dobe, keď sa svet utápa v zmätkoch sekularizmu, ateizmu a neuznáva pravého Boha, mohol 

by tento sviatok pomôcť mnohým poznať Otca milosrdenstva a láskavosti, ktorého nám zjavil 
Ježiš. 

Podľa príkazu svojej duše a svedomia a s najväčším zmyslom pre zodpovednosť voči Cirkvi 

vyhlasujem, že sa mi nadprirodzený a Boží zásah javí ako jediné logické a uspokojivé 

vysvetlenie tejto udalosti. 
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Verím, že celé dielo sr. Eugénie je Božia vôľa. Po 10 rokoch skúmania a modlitieb vzdávam 

vďaku Otcovi, že si vybral moju diecézu za miesto takého dojímavého prejavu svojej lásky. 

+ Alexandre Caillot, grenobelský biskup 

(celé stanovisko si môžete prečítať v knihe Otec hovorí k svojim deťom, český preklad možno objednať u: Blanka Polívková, Kanina 

8,  277 35 Mšeno, ČR) 

  

Otcovo posolstvo I.:  Teraz prichádzam 

(z denníka sestry Eugénie Ravasiovej) 

1. júna 1932 sviatok Drahocennej krvi nášho Pána Ježiša Krista 

Konečne nadišiel navždy požehnaný deň, ktorý  prisľúbil nebeský Otec. Konečne počujem spev. To anjeli 
ohlásili tento radostný príchod. Ich melódie boli také krásne, že som sa rozhodla zapísať si ich. 

Melódie utíchli a prišiel zástup vyvolených, cherubínov a serafínov a s nimi Boh, náš Stvoriteľ a Otec. 

Poklonila som sa až k zemi a úplne ponorená do vlastnej ničoty som sa modlila Magnificat. Nato mi Otec 

povedal, aby som si sadla vedľa neho a zapísala, čo sa rozhodol povedať ľuďom. 

Celý nebeský dvor, ktorý ho sprevádzal, zmizol. Zostal iba Otec, zostal so mnou a skôr ako si sadol mi 
povedal: 

„Už som ti povedal a teraz to hovorím znova: Nemôžem dať svojho milovaného Syna ešte raz, 

aby som dokázal svoju lásku k ľuďom! Teraz prichádzam medzi nich, aby som ich miloval a 

beriem na seba ich podobu, ich úbohosť, aby poznali túto lásku. Pozri, odkladám svoju korunu 

a všetku svoju slávu a beriem na seba výzor obyčajného človeka!“ 

Po tom, čo odložil svoju korunu a svätožiaru k svojim nohám, aby sa podobal obyčajnému človeku, 
vzal do ľavej ruky zemeguľu a pritisol ju k svojmu Srdcu. Potom si sadol vedľa mňa. 

Pokoj a spása tomuto domu a celému svetu! Kiežby sa moja moc, láska a môj Svätý Duch dotkli 

ľudských sŕdc, aby sa celé ľudstvo obrátilo ku spáse a prišlo k svojmu Otcovi, ktorý ho hľadá, 
aby ho miloval a spasil. 
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Zvolil som tento deň, 

aby som začal svoje dielo medzi ľuďmi, pretože dnes je sviatok Drahocennej krvi môjho Syna 

Ježiša. Rozhodol som sa  posvätiť touto krvou dielo, ktoré začínam, aby prinieslo ovocie celému 
ľudstvu. Toto je pravý účel môjho príchodu: 

Prichádzam, aby som zahnal nadmerný strach, ktorý zo mňa ľudia majú a aby som im ukázal 
radosť z toho, že ma poznajú a milujú moje deti, to znamená celé ľudstvo, dnešné i budúce. 

Prichádzam, aby som priniesol nádej všetkým ľuďom a národom. Koľkí z nich ju už dávno 
stratili. Táto nádej ich naučí žiť v pokoji a bezpečí a pracovať na vlastnej spáse. 

Prichádzam, aby ma ľudia poznali takého, aký som, aby vzrastala ich dôvera a láska ku mne, 

ich Otcovi. Mám jedinú starosť – bdieť nad všetkými ľuďmi a milovať ich ako svoje deti. 

Som večný a keď som bol sám, rozhodol som sa užiť svoju moc, aby som stvoril bytosti na svoj 

obraz. Najskôr som však musel stvoriť hmotu, aby tieto bytosti mali prostriedky na svoju 

obživu - vtedy som stvoril svet. Naplnil som ho všetkým potrebným pre ľudí: vzduchom, 
slnkom a dažďom a mnohými inými vecami, o ktorých som vedel, že sú potrebné pre ich život. 

Nakoniec som stvoril človeka. Mal som radosť zo svojho diela. Človek hreší, ale práve vtedy sa 

prejavuje moja nekonečná šľachetnosť. 

Vždy som si želal zostať medzi ľuďmi v tomto svete. Tak som bol blízko Noemovi, vtedy 

jedinému spravodlivému. I pri ostatných pohromách som vždy našiel spravodlivého človeka, s 

ktorým som mohol zostať a ktorého prostredníctvom som žil medzi ľuďmi svojej doby a tak to 
bolo vždy. 

  

Moja nekonečná dobrota 

voči ľudstvu často svet očisťovala od jeho skazenosti. Stále som si volal určité duše, v ktorých 

som našiel zaľúbenie, pretože skrze nich som mohol byť šťastný s tými, ktorých som stvoril, s 
ľuďmi. 

Sľúbil som svetu Mesiáša. Mesiáš je Boh. Boh je Otec, Syn a Duch Svätý. Prikázal som mu, aby 
prišiel medzi ľudí. Má na svete dávať poznať a milovať Otca, Boha. 

Uvedomte si teda, ľudia, že po celú večnosť mám jediné želanie – dať sa poznať ľuďom a byť 

nimi milovaný. Želám si zostať s nimi navždy. 

  

Ľudia na všetko zabudli 

a upadli do bludov a strachu, pretože považovali zachovávanie príkazov, ktoré som dal 

Mojžišovi, za príliš ťažké. Ale moja láska k týmto ľuďom, mojim deťom, nikdy úplne neprestala. 

Keď som si uvedomil, že ani patriarchovia, ani proroci neboli schopní zabezpečiť, aby ma ľudia 

poznali a milovali, rozhodol som sa prísť sám. Nebol iný spôsob, ako v druhej osobe svojho 

božstva. Vedel som, že v mojom Synovi budú so mnou kruto zaobchádzať, bez ohľadu ne 
všetko dobrodenie. 

Mám kvôli tomu prestať? Nie, moja láska k mojim deťom, ľuďom je príliš veľká. 

Ako ľudia zabudli na moju otcovskú lásku! A predsa vás tak nežne milujem! 
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Chápal som slabosť svojich detí a práve preto som požiadal svojho Syna, aby im dal sedem 

sviatostí. Som najlepší z otcov! Ak mi dáte iba trochu lásky, môžete vykúpiť veľké hriechy. 

  

Prichádzam k vám 

dvomi spôsobmi: v kríži a v Oltárnej sviatosti! Chcem vás tiež upozorniť, že k vám prichádzam 
skrze Ducha Svätého. 

Či som neučinil všetko pre svoj ľud od Adama až po Jozefa, Ježišovho pestúna a od dôb Jozefa 

až podnes? Viem, že ma uctievate v mojom Synovi. Samozrejme ma uctievate, pretože ja žijem 

vo svojom Synovi! Chcel by som však, aby človek uctieval svojho Otca a Stvoriteľa so zvláštnou 

oddanosťou. 

Keby ste ma začali takto uctievať od dôb ranej Cirkvi, zostalo by po 20 storočiach iba málo ľudí, 

ktorí žijú v modlárstve, pohanstve, v toľkých zlých a falošných sektách, v ktorých sa zaslepene 
vrhajú do večného ohňa! Pozrite, koľko práce zostáva ešte vykonať!         

         (Pokračovanie v budúcom čísla M ROSY) 
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Zázrak pri tragédii / Výročie 

Kresťania vnútri indickej svätyne boli ušetrení 

Mária zastavila tsunami! 

  

„Viera vždy odmeňuje.“ To je prehlásenie diecézy Thanjore, vydané  30. decembra 2004 ako 

odpoveď na tragédiu  tsunami. Je tiež plné údivu pred tajomstvom, ktoré miestni ľudia  nazvali 

zázrakom... 

Bazilika Našej Panej dobrého zdravia (my by sme povedali Panny Márie uzdravenia chorých) vo 

Vailankanni bola plná veriacich, keď vražedná obrovská vlna udrela na východné pobrežie Indie. Viac než 

tisíc ľudí sa stalo obeťami zúrivých vôd. Čo však hovoria svedkovia a čo môžeme vidieť na vlastné oči, 
presahuje každú reportáž. 

  

 
  

„Je to potešujúce znamenie 

 v tej pohrome, keď sa more hnalo ako divoký príboj a došlo až ku hlavnému vchodu baziliky, 

kde je uctievaná socha Panny Márie z Vailankanni, a potom sa stiahlo späť, keď len „olizlo“ 

prvé chrámové stupne,“ hovorí úradné vyhlásenie biskupa z Thanjore, na ktorého území leží svätyňa 

známa ako Lurdy Indie. Ide o kópiu baziliky na mieste zjavení Madony v Lurdoch. Túto indickú svätyňu 

navštívi každý rok 20 miliónov pútnikov. Svedkovia potvrdzujú toto vyhlásenie: 

  

„Kto môže popierať, 

že išlo o zázrak? Silné požehnanie Našej Panej z Vailankanni zachránilo tisícky životov: divoké 

vlny sa ani nedotkli veriacich vo vnútri baziliky,“ stojí ďalej v texte diecézneho vyhlásenia. „26. 

decembra bolo v chrámovej lodi a priľahlej budove viac ako dvetisíc ľudí. Svätyňa je vzdialená 
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sotva sto metrov od pláže a voda napriek tomu do nej neprenikla,“ zdôrazňuje biskup Devadss 

Anmbrose, ktorý sa dočasne presunul do baziliky, aby riadil záchranné práce, pretože tri dni netiekla 

pitná voda a chýbala elektrina. „Parkovisko autobusov leží päťsto metrov od mora, v tej istej 

výške ako svätyňa a bolo zaplavené divokými, až 12 metrovými vlnami, podobne ako okolité 

hotely. Tam zahynulo vyše tisíc osôb. Avšak tie isté vlny sa zastavili pred bránami 

svätyne,“ hovorí Mons. Ambrose. 

  

Páter Joseph Lionel, 

kancelár diecézy Thanjore, komentoval: „Naša Svätá 
Matka urobila zázrak navzdory tragédii.“ 

Toho dňa 30. decembra večer už Mons. Ambrose slúžil 

svätú omšu v bazilike. Svätá omša bola obetovaná za 

obete tsunami a ako vďaka Madone za jej 
prozreteľnostný zákrok.         

Dedina Vailankanni leží 300 km južne od mesta Chennai, 
na východnom pobreží Indie v štáte Tamil Nadu. 

Tradícia uchovala rozprávanie o kaplnke zo 16. storočia, ktorú tu postavil muž, ktorý mal 

zjavenie Matky Božej s Ježiškom v náručí. Pretože sa tu Madona zjavila jednému chromému 

chlapcovi, ktorý bol potom uzdravený, začali kaplnku volať Arokia Matha (Matka dobrého zdravia). 

  

Arokia Matha 

bola kedysi akýmsi majákom pre moreplavcov počas búrok. Na znamenie vďačnosti námorníci kaplnku 

vymurovali.   Posvätená bola 8. septembra na sviatok Narodenia Panny Márie. V roku 1962 bola 
povýšená na baziliku. 

L’Avvenire, prel. Josef Koláček, SJ 

Ilustračné foto: (a) 

  

 
  

Varovanie a Zázrak 

  

Najsvätejšej Sviatosti je pripisovaná čoraz menšia 

dôležitosť. Mali by ste odvrátiť Boží hnev od seba svojím 

úsilím! Myslite na Ježišove umučenie...! 

Panna Mária Conchite Gonzalez, 18. júna 1965 

Večer 18. júna 1961 sa štyri dievčatá hrali na okraji svojej dediny. Boli to Maria Conchita Gonzalez, 

Maria Dolores (Marí Loli) Mazon, Jacinta Gonzalez a Maria Cruz Gonzalez. Neboli v príbuzenskom 

vzťahu. Maria Cruz mala 11, ostatné 12 rokov. Zrazu sa ozval hlasný zvuk, podobný zahrmeniu. Dievčatá 
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uvideli pred sebou postavu anjela. Dňa 1. júla im anjel oznámil, že o deň neskôr, 2. júla 1961, 

uvidia Pannu Máriu.To bol začiatok udalostí  v Garabandale. 

San Sebastian de Garabandal je malá dedinka v severnom Španielsku, v provincii Santander. 

Zjavenia Panny Márie štyrom španielskym dievčatám trvali štyri roky (1961-1965). V roku 
1986 bola Cirkvou ustanovená nová vyšetrovacia komisia, ktorá udalosti v Garabandale skúma. 

  

Problém Cirkvi 

Posolstvo z Garabandalu obsahuje predpovede nadprirodzených udalostí (podobne ako 10 
tajomstiev z Medžugoria), ktoré ovplyvnia celý svet. 

Časť posolstsva Panna Márie z Garabandalu hovorí: …Mnohí kardináli, mnohí biskupi a mnohí kňazi 

sú na ceste k zatrateniu a berú zo sebou množstvo duší. Stále menej a menej dôležitosti sa 
pripisuje Eucharistii. 

  

Naliehavé proroctvo 

Uveďme avizované udalosti, ktoré majú prísť: Proroctvá z Garabandalu nám hovoria o štyroch 
veľkých nadprirodzených udalostiach, ktoré majú nastať: 

1. celosvetové varovanie, ktoré príde od Boha a zažije ho každý človek na zemi, 

2. veľký zázrak, ktorý Boh urobí, aby všetci uverili v zjavenie Panny Márie, 

3. trvalé znamenie, ktoré príde po veľkom zázraku. Také znamenie  ešte nikto na tejto zemi nevidel a 

navždy zostane na mieste zjavenia v  Garabandalu, 

4. prísny trest, a to trest podmienený, ktorý závisí od odpovede ľudstva na tieto proroctvá. 

Mari Loli vie presne rok uvedeného varovania, Conchita, najstaršia z vizionárok zasa vie, kedy sa stane 

zázrak.          

         Michal HARGAŠ 

  

Conchita bola v Mexiku na svätorečení Juana Diegu 

Chcem Ťa milovať, Matka! 

Vizionárka z Garabandalu Conchita Gonzalez Keenová (na 

snímke), sa zúčastnila v Mexiku na svätorečení  Juana Diega. 

Jezuitský kňaz Xavier Escalada zaznamenal je prítomnosť a 

napísal článok pre noviny Mexika city EXCELSIOR dňa 30. júla 
2002. 

Viem o jednej osobe, ktorá prišla do Mexika ochutnať v duchu radosť z 

Juana Diega, ktorého Svätý Otec vyzdvihne na oltár. Táto osoba videla 

Pannu Máriu, zakúsila a bola obohatená súvislým radom nadprirodzených 

zjavení Panny Márie, dostávala posolstvá, aby ich odovzdala svetu a dnes 

je v Mexiku, lebo v našom vzácnom Juanovi Diegovi nachádza 

predchodcu svojej vlastnej hlbokej skúsenosti v rokoch 1961 až 
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1965. Pápež Pavol VI. jej povedal: „Žehnám ťa a so mnou ťa žehná celá Cirkev.“ Scenéria, kde 

videla Máriu, je nádherne majestátna na predhorí, ktoré vedie k Picos de Europa, horského masívu v 

Kantabrii na severe Španielska. Mala vtedy dvanásť rokov. Do denníka si zapísala: „Chcem ťa milovať, 
Matka, a chcem, aby ťa milovali druhí tak, ako ty miluješ nás.“ 

Uprostred mystických zážitkov –  Conchita nikdy nestratila svoj jednoduchý, nežný, plachý a milujúci 
charakter. 

Na začiatku jedného roka sa modlila k Panne Márii takto: „Matka, prosím ťa pre tento nový rok, aby 

pre mňa nebol márny. Prosím tiež o úprimnosť, vďačnosť a lásku k tebe. Pane, o toto ťa prosím po celý 

tento rok: daj mi ducha obety a modlitby. Daj, aby som prijímala sväté prijímanie s väčšou vrúcnosťou a 

aby som ťa navštevovala vo Sviatosti oltárnej. Pane, prosím ťa o odpustenie. Ďakujem za všetky dobrá, 

ktoré si nám udelil. Ďakujem za všetky dobrá, ktoré si dal mojej rodine a odpusť nám to, že sme 

neodpovedali na obsiahnuté milosti. Pane, ďakujem za tento nový rok a udeľ nám svoje odpustenie za 
rok, ktorý práve skončil.“ 

O jednej veci som si istý: že Juan Diego pozerá dobročinnými očami na prítomnosť tejto vizionárky, ktorá 
si veľmi priala tu byť vo chvíli, keď Svätý Otec vyhlási svetu, že Juan Diego je svätým všeobecnej Cirkvi. 

GARABANDAL JOURNAL 

september – október 2002 

  



30 
 

Sviatosť zmierenia 

Čistotu srdca žiadam... Čistotu v láske. Máte sviatosti. Sviatosť pokánia.  

Pokánie, moje milované deti!      Panna Mária – Vládkyňa sveta, pri Brale, dňa 17. mája 2004 

Dráma rozhrešenia 

Predstavujeme vám časť mystických zážitkov Cataliny Rivasovej, súčasnej bolívijskej mystičky. 

Týkajú sa sviatosti zmierenia. Vzrušujúcimi obrazmi chcel Pán Boh podčiarknuť závažnosť 

sviatosti zmierenia a ukázať nám celú pravdu o tom, čo sa deje počas každej svätej spovedi. 

Pripomíname, že arcibiskup René Fernandez Apaza uznal mystické zážitky Cataliny Rivas za 
pravé a dovolil, aby jej spisy boli publikované. 

Ak má niekto z vás sto oviec a jednu z nich stratí, nenechá tých deväťdesiatdeväť na púšti a 

nepôjde za tou, čo sa stratila, kým ju nenájde? A keď ju nájde, vezme ju s radosťou na plecia, a 

len čo príde domov, zvolá priateľov a susedov a povie im: „Radujte sa so mnou, lebo som našiel 

ovcu, čo sa mi stratila.“ Hovorím vám: Tak bude aj v nebi väčšia radosť nad jedným hriešnikom, 

ktorý robí pokánie, ako nad deväťdesiatimi deviatimi spravodlivými, ktorí pokánie 

nepotrebujú.  (Lk 15,4–8). 

  

Ty, ktorý snímaš hriechy sveta 

V utorok 14. júla sme sa odobrali do Cozumelu, kam sme boli 

pozvaní usporiadať konferenciu. Boh ma požiadal, aby som 

jednému dievčaťu odovzdala túto správu: Povedz jej, že už 

dlho čakám na ten okamžik a že túžim, aby sa mi úplne 

odovzdala. Bolo to dievča, ktoré si chcelo urobiť generálnu 

spoveď u nášho duchovného vodcu. Keď som jej to povedala, 

rozplakala sa. Pán Boh ma vtedy požiadal, aby som jej 

pomohla. Rozprávali sme sa až do príchodu kňaza. Keď spolu 

odchádzali, zrazu som zbadala, že dievčinu obklopuje 

veľká skupina osôb – desať alebo dvadsať – a spolu  s 

ňou chcú vojsť do miestnosti, kde sa mala 
vyspovedať. Začala som sa modliť. 

Súčasne som počula hlasný rozhovor, ktorý sprevádzala 

ohlušujúca hudba v rytme bubnov a dva zbory. Jeden sa skladal 

z niekoľkých osôb, ktoré spievali fatimskú Ave Mária, a druhý 

recitoval Chvála a česť Bohu Stvoriteľovi, Synovi Vykupiteľovi a 
Duchu Svätému… 

  

 

Pokľakla som a prosila Boha 

o svetlo pre dievča, ktoré sa spovedá. Hneď nato som počula niečí krik. Pozrela som sa tam, odkiaľ hlas 

vychádzal. Ukázalo sa, že je to balkón na izbe, kam dievča odišlo so svojím spovedníkom. To, čo som 

zbadala, bolo zarážajúce: ohyzdné postavy, zdeformované tvory vychádzali s krikom a vrhali sa 

dolu z balkónu. V prvom vzrušení som pristúpila k oknu, aby som si overila, čo sa s nimi stalo, ale dolu 
nikto nebol. 

Práve vošiel ku mne na izbu ten priateľ, ktorý požiadal mojho duchovného vodcu, aby dievku 

vyspovedal. Obaja sme zreteľne počuli lomoz reťazí  a rinčanie kovu a zdalo sa nám, že padajú 
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steny a strop. Začali sme sa modliť. Povedala som mu, aby sa nebál, že také zvuky obvykle 

sprevádzajú rozhnevaného diabla, z ktorého moci sa vyslobodzuje ľudská duša. Neviem ako dlho to trvalo. 

Zrazu mi akési svetlo nariadilo, aby som otvorila oči. Videla som, že zmizla stena, ktorá oddeľovala moju 
izbu od izby, kde sa dievčina spovedala. 

  

Dievčina tam sedela a spovedala sa, 

ale nie kňazovi, ale samotnému Ježišovi Kristovi, ktorý zaujal miesto kňaza.  Za dievčinou pri dverách izby 

stála skupina postáv.  Vedľa stál neobvykle vysoký anjel a v pravej ruke držal kopiju. Vpravo od Ježiša a 

spovedajúcej sa dievčiny som zbadala Matku Božiu ustavičnej pomoci. Mala šaty vo farbe perál, z 

materiálu, ktorý pripomínal hodváb, a plášť vo farbe karamelu so symbolmi najsvätejšej Panny. Dvaja 

vysokí anjeli, vyzbrojení kopijami, podobne ako anjel stojaci pri dverách, sledovali všetko, čo 

sa okolo dialo, pozorní a sústredení, ako keby držali čestnú stráž vedľa Matky Božej, ktorá 
stála so zopnutými rukami a dívala sa k nebu.  

V určitom okamžiku 

Ježiš zdvihol ruku, vystrel ju smerom k dievčine 

tak, že jeho pravica sa dotkla jej hlavy. Ježišova 

dlaň bola plná svetla, ktoré dopadalo na dievku ako 

zlaté lúče, pokrývali ju svojím jasom a 

menili. Najprv bola zarazená, teraz sa stávala ušľachtilou 
a plnou pokoja. 

Vo chvíli, keď Ježiš udeľoval dievčine rozhrešenie, 

Matka Božia si pokľakla, sklonila hlavu a všetky 

postavy okolo urobili to isté. Ježiš vstal, pristúpil ku 

kajúcnice a vtedy som zbadala, že na mieste, kde sedel, 

je teraz opäť kňaz. Pán Ježiš dievčinu objal a pobozkal ju 

na tvár. Potom sa otočil, objal kňaza a takisto ho 

pobozkal. V tom okamžiku sa všetko zaplnilo neobvyklým 

svetlom, ktoré sa vznášalo nahor, až kým nezmizlo a s 

ním aj celé videnie, a ja som sa znovu ocitla vo svojej 
izbe. 

  

Pán Boh ma obdaroval 

týmto neobvyklým mystickým zážitkom a postupne mi povedal tieto slová: Keby ľudia vedeli, akú 

zmenu zažije duša pri dobrej svätej spovedi a boli si vedomí prítomnosti Ducha svätého, ktorý 
v nich prebýva silou posväcujúcej milosti, prijímali by sviatosť zmierenia na kolenách. 

Keď dievčina vyšla z izby, vyzerala úplne inak, zdalo sa, že je mladšia a šťastná.  V noci ma Boh požiadal, 

aby som sa pripravila napísať všetko, čo som videla, v knihe venovanej sviatosti  milosrdenstva. 

  

Citlivý okamžik zmierenia 

Dva dni nato mi Pán Boh povedal, že budeme pokračovať v našej práci a zrazu som sa ocitla v kostole 

oproti skupine osôb, ktoré čakali v rade na svätú spoveď. Videla som mnohé „tiene“ ako ľudské postavy 

so zvieracími hlavami. Uväzovali povrazom šije a čela tých, ktorí pristupovali k spovedi. Jedna 

postava  šla okolo muža čakajúceho na spoveď a zmenila sa na zvodnú postavu ženy.Ohavné postavy sa s 
veľkým uspokojením divoko smiali. Zápasil s nimi anjel. 
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Druhá osoba, ktorá čakala v rade, bola mladá skromná dievčina a v rukách mala modlitebnú knižku. Bola 

sústredená a zamyslene čítala. Tiene sa k nej priblížili iba na určitú vzdialenosť a neboli schopné jej 

ublížiť. Keď dievčina odchádzala od spovednice, bola odetá v bielych perleťových šatách a na hlave 
mala veniec z kvetov. Odchádzala v spoločnosti štyroch anjelov. 

Pán Boh mi povedal: Pred chvíľou si videla dve osoby, pristupujúce k sviatosti zmierenia. Muž 

pristupoval k spovednici nesústredený a bez náležitej prípravy. Zlí duchovia v takom prípade 

pôsobia s väčšou silou. Naopak, mladá dievčina sa modlila a prosila o pomoc. Preto sa k nej 
démoni nemohli priblížiť a jej anjel strážny, ktorého vzývala, ju mohol účinne chrániť. 

Potom mi Boh povedal: Všetci sa musíte modliť za dobrú svätú spoveď tých, ktorí k nej 
pristupujú, pretože každá spoveď, ku ktorej človek pristupuje, môže byť jeho posledná. 

  

Vtedy som pochopila, 

že všetky  osoby, ktoré sa nachádzali v kostole, mohli veľmi pomáhať 

kajúcnikom a spovedníkom.  Vtedy mi Boh povedal: Isteže spovedníci 

potrebujú modlitbu. Tak ako ostatní ľudia, môžu podľahnúť 

pokušeniu, poddať sa roztržitosti alebo únave. Pamätaj, že sú to 
iba ľudia. 

V noci mi Pán Boh povedal, čo sa deje s kňazom, ktorý z nedbalosti 

odmietne kajúcnika. Ježiš mi povedal: Ak sa nejaká duša túži 

vyspovedať, každý kňaz, ktorého požiada, je povinný vypočuť 

spoveď veriaceho, ak mu v tom nebráni vyššia prekážka. Kňaz, 

ktorý z pohodlnosti, alebo z lenivosti bez ospravedlňujúceho 

dôvodu odmietne kajúcnika, bude sa za to zodpovedať pred 
Božím súdom. 

Kňaz obdržal dary, ktoré neobdržala ani moja Matka. Je spojený 

so mnou a pôsobí vo mne, preto si zaslúži osobitnú úctu tých, 

ktorí ho prichádzajú požiadať o sviatosť pokánia. Táto úcta sa 

prejavuje v spôsobe, akým jednajú s kňazom a v tom, že 

prijímajú jeho rady a uložené pokánie. Preto vás prosím o 

modlitbu za kňazov, aby boli verní svojmu povolaniu a milosti, 

ktorá im bola v mojej osobe udelená a aby ľuďom vyprosovali 
odpustenie a milosrdenstvo. 

  

Záverečná úvaha 

Drahý čitateľ,  kedy si si naposledy urobil dobrú svätú spoveď? Domnievaš sa, že keby ťa Boh 

teraz  povolal k sebe, že by si bol spasený?  Kladieš si niekedy otázku, koľkým  dušiam si pomohol k 

spáse? Si si vedomý, že sväté prijímanie musíš prijímať len v stave posväcujúcej milosti, alebo patríš k 

tým, ktorí sa domnievajú, že sa kňazovi netreba spovedať, ale iba Bohu? Pamätaj, že kým čítaš tieto 

riadky, niekto sa za teba modlí, aby si vo chvíli smrti mohol čerpať zo sviatosti silu, aby tvoj 

odchod z tohoto sveta bol sviatkom pre nebo a zem, aby si nezomieral v strachu, ale v láske a 

radosti. To ti prajem pre milosrdnú lásku Ježiša Krista.   

Catalina, 18. júla 2003 

Z Miłujcie się 5/2004 preložil -lš- 
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Slovo mladých 

Stratené vyhľadám 

Ahoj Monika, 

volám sa Juraj. Mám 21 rokov. Vyrastal som v rodine s 

nevlastným otcom. Môj život sa zdal byť normálny až do 

osudného dňa. Mamina ochorela. Mala rakovinu. Každý deň 

som sa za ňu modlil. Prosil som Boha, aby jej pomohol, ale 
márne. 

Keď prišiel čas a Pán Boh ju povolal k sebe, môj život sa 

zmenil. Kamaráti často užívali drogy - pervitín. Chodil som na 

SOU stavebné a chcel som dokončiť školu. Dlho som sa snažil 

vyrovnať s maminou smrťou, hľadal som najlepšie východisko. Až 

som ho našiel, no bolo nesprávne - napokon som drogy začal 
brať. Mal som 19 rokov. 

Jedného dňa ma otec vyhodil z domu. Prestal som chodiť do 

školy, brával som väčšie a väčšie dávky drog. Snažil som sa s 

tým prestať a znovu sa vrátiť k rodine. Nechal som školu, nebol som 
zamestnaný, prespával som, kde sa dalo. 

Začal som sa živiť krádežami. Nakoniec som spáchal lúpežné 

prepadnutie a teraz si odpykávam trest vo väzbe v 

Leopoldove. 

Nedokážem sa vyrovnať s tým, ako som mohol spraviť takú hanbu mamine, ktorá je už pri Pánovi. Tu vo 

väzení som sa dostal ku Svätému písmu a veľmi ma to zaujalo. Začal som sa modlievať a prosiť 

Boha, aby mi odpustil  a aby som sa nedostal zasa k tým drogám, keď si odpykám trest.  Napíš 
mi, prosím, ako sa tomu vyhnúť a ako napraviť všetky tieto hriechy, ktoré som spáchal. Juraj 

* * * * * * * 

Milý Juraj, 

náprava začína vtedy, keď si človek prizná chybu, prijme to, že padol a zbiera všetky sily, aby 
sa pokúsil vstať. 

Tvoj list mi pripomína uvažovanie strateného syna, ktoré vyvrcholí pevným rozhodnutím:„Vstanem, 

pôjdem k otcovi a poviem mu: Otče, zhrešil som proti nebu i voči tebe. Už nie som hoden volať 

sa tvojím synom. Prijmi ma ako jedného zo svojich nádenníkov.“Tento syn premrhal dedičstvo od 

otca, pochybná spoločnosť ho obrala o ľudskú dôstojnosť. Napokon sa rozhodol. Vstal a šiel. Slovo „vstal“ 

naznačuje, že si uvedomil svoj pád a rozhodol sa začať nanovo. Zdvihnúť kríž, ktorým je pocit hanby a 

strach, že otec neodpustí. 

Ale milujúci otec všetkých prekvapí. Uteká v ústrety synovi, objíma ho s veľkou radosťou. Neboj sa aj ty s 

dôverou vrhnúť do náručia Nebeského Otca, aj svojho nevlastného otca, ktorý ťa má istotne rád a bude sa 

tešiť z Tvojho návratu. A Tvoja matka, ktorú si už Pán povolal, sa bude tešiť tiež. Spomeň si na ňu v 

modlitbách. Obráť sa aj na Pannu Máriu. Ona chce byť teraz Tvojou matkou, keď si tú svoju milovanú 
pozemskú stratil. 

Nevyčítaj si ustavične svoje chyby. Raz v nedeľu v kostole moja spolužiačka poukázala na jedného chlapca 

a začudovala sa, čo tam robí. Bol to študent, ktorý sa na jednej školskej slávnosti strašne opil. Tento jej 
súd ma veľmi zamrzel. Povedala som jej, že on je tam vítanejší ako my. 
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Izaiáš píše o Ježišovi, že „Nalomenú trsť nedolomí, hasnúci knôtik nedohasí…“ (Iz 42,3) a v knihe 

proroka Ezechiela čítame, že Boh bude pásť svoje ovce: „Stratené vyhľadám, odohnané zavrátim, 

poranené obviažem, nemocné posilním, vykŕmené a nemocné ochránim a budem ich pásť 

svedomito.“ (Ez 34, 16) Ty si tou trstinou, knôtikom aj ovcou, o ktorú sa Boh zaujíma a chce ju 
zachrániť. 

Keď budeš čítať Sväté písmo, prečítaj si tri podobenstvá o milosrdenstve, nájdeš ich v 

Lukášovom evanjeliu, kapitola 15. K meninám, trochu oneskorene, Ti prajem veľa Božích milostí, veľa 

pokoja, radosti, trpezlivosti a najmä to, aby si našiel oporu vo svojej rodine, aby si sa mal o koho oprieť a 
kam vrátiť. Ale nezabudni, že Boh je tu stále a keď všetci opustia, on neopustí.      

Monika Školnová 

 

  

Sila modlitby 

V istej prevádzkárni som čakala na svoju zakázku. Chýlilo 

sa ku koncu pracovnej doby a dievčatá za pultom boli i 

hladné i unavené. Zašla som do vedľajšieho obchodu a 

obom som kúpila obloženú bagetku. Vzájomne potešené 

sme sa rozišli. Lenže v ďalšej predajni som zistila, že 

nemám peňaženku. Boli to zlodeji, napadlo mi, keď som si 

vybavila vetrovku muža, ktorý mi náročky blokoval 
pohyb, aby malý vreckár vedľa mňa mohol účinkovať. 

Vyjdúc na ulicu v duchu som si pomyslela: - Pane, 

dopustil si stratu mojej peňaženky, ale Ty vieš prečo a ja 

to prijímam. Potom som sa za troch mladých 

Rómov  pomodlila. Nemôžu byť ďaleko, je to ich revír, 

pomyslela som si. Nemýlila som sa. O chvíľu som ich 

znova zbadala a podišla som k nim. Zaskočila som ich 

priamym obvinením: - Chlapci, pred chvíľou ste mi zobrali 

peňaženku, vráťte mi aspoň doklady. Zapierali. Ešte 

chvíľu som im dohovárala a keď som to už chcela vzdať, jeden  z nich mi povedal: - My sme vreckári, 

ale vás sme neokradli. Počkajte, idem sa pozrieť na jedno miesto, kde bývajú zahodené peňaženky. O 

chvíľu sa vrátil a podal mi moju prázdnu peňaženku tvrdiac, že nevie, kto ju tam zahodil. V malom 

chlapcovi  v šiltovke sa čosi pohlo. - Teta, neplačte a zoberte si toto. Siahol do vrecka na košieľke a 

podal mi tristo korún. - My určite vaše peniaze nájdeme, snažil sa ma ubezpečiť a opatrne sa s 

ostatnými odo mňa vzdialil. 

Vracajúc sa domov tá strata - v peňaženke bolo 8OO korún -už ani tak nebolela. Pomyslela som si, že ak 

by ma nebola postihla, nebola by som sa  za vreckárov modlila. A to bolo cennejšie ako obsah mojej 
peňaženky. 

Magdaléna KOHÚTOVÁ 
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Sviatok sv. Trojice / Náš rozhovor 

Trojičná  púť na hore Živčák 

Mária - Srdce sv. Trojice 

Sviatok Najsvätejšej Trojice, ktorý pripadol na nedeľu  22. 5. 2005 som túžila osláviť na svätej 

hore Živčák pri obci Turzovka, kde sa v roku 1958 okrem Panny Márie zjavilaMatúšovi 
Lašútovi aj Najsvätejšia Trojica. 

  

Trojhodinová cesta z Bratislavy 

bola vyplnená modlitbami a tak 

ako počas jesennej púte, 

odbornými prednáškami sprievod-

kyne Eleny Šubjakovej zo Zdru-
ženia Živá voda Turzovky. 

Na hore bolo prítomných asi 

tritisíc pútnikov, medzi nimi 

rehoľníci a rehoľníčky asi z piatich 

rádov. Traja kňazi celebrovali 

svätú omšu, hlavným celebran-

tom bol dôstojný pándekan 

Máhrik. V homílii, ktorú prednie-

sol pán farár Jaroslav Ondráš, 

sme si vypočuli výzvu k puto-

vaniu za Máriou na rôzne 

mariánske pútnické miesta. 

„Putovanie za Máriou a 

Mariánska úcta sa rozširuje a 

rozširovala sa aj v minulosti a 

bola potrebná k tomu, aby sme takto cez Máriu bližšie a hlbšie spoznávali Jej Syna Ježiša 

Krista. Svätý otec pápež Pavol VI.  21. 11. 1964 – počas II. Vatikánskeho koncilu – celebroval 

svätú omšu v bazilike Santa Maria Magiore s 24 biskupmi, na 

ktorých diecézach sa nachádzajú významné Mariánske 

pútnické miesta. Pavol VI. pri tej príležitosti zdôraznil a 

vyzdvihol Máriu, cez ktorú máme prichádzať k Ježišovi. Keď 

pápež Ján Pavol II. otváral 7. 6. 1987 Mariánsky rok, vyjadril 

vo svojom príhovore, že dejiny ľudstva sa nepíšu v takých 

významných mestách ako Washington, Moskva, Londýn, Rím, 

či Berlín, ale dejiny ľudstva sa píšu na tých miestach, kde sa 

ľudia modlia, kde vzývajú Boha, kde sa stretajú a cez Pannu 

Máriu si vyprosujú potrebnú Božiu pomoc a požehnanie. O tri 

roky si pripomenieme už 50 rokov odvtedy, ako sa ľudia na 

Živčáku stretávajú, modlia sa k Panne Márii. Je to miesto 

premodlené mnohými modlitbami, pokropené mnohými 
slzami a aj krvou.“ 

  

Pri pohľade na kaplnku sa mi vynorila predstava budúcej baziliky, 

ktorú vo svojej prednáške spomínalaElena Šubjaková a ktorú 

Kráľovná Turzovky vo vízii zverila siedmemu mužovi Turzovky. V 

strede chrámu by malo dominovať Srdce Sedembolestnej Panny 
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Márie, z hlavného priestoru by mali lúčovite vybiehať tri bočné lode zasvätené trom Božským Osobám. 

Bazilika by mala symbolizovať Pannu Máriu v strede Najsvätejšej Trojice ako Dcéru Otca, Matku Syna a 

Nevestu Ducha Svätého. Tri lode majú predstavovaťRímskokatolícku, Gréckokatolícku a 

Pravoslávnu Cirkev, spájajúce sa do Jednej všeobecnej Cirkvi,čím sa naznačuje napĺňanie misie 
svätého Cyrila a Metoda z čias ich pôsobenia u nás. 

Vývoj na hore Živčák potvrdzuje slová svätého pátra Pia – „Turzovka je pravé zjavenie, to budú raz 

slovenské Lurdy“! 

Elena Selecká, 

 Foto: (a) 

 

  

Mgr. Milan Hvizdoš, spávce farnosti Harichovce 

Moje kňazské krédo 

  

Na mieste zjavení Vládkyne sveta pri Brale v Sečovciach dňa 17. mája 2005 spovedal a 

koncelebroval sv. omšu aj o. Mgr. Milan Hvizdoš, ktorému sme položili niekoľko aktuálnych 
otázok:   

* Otče, Ako vidíte pontifikát pápeža Benedikta XVI., v 

tejto búrlivej dobe? 

- o. Hvizdoš: Je to veľmi múdry pápež, vzdelaný, bol 

prefektom kongregácie pre náuku viery, musel dbať na čistotu 

viery a osvedčil sa. Boh si ho vybral a myslím, že bude Cirkev 

správne viesť. Také bolo doteraz jeho pôsobenie a tak sa javí 

i teraz. 

* Ako vidíte úlohu mariánskych a charizmatických hnutí 
v tejto dobe? 

- o. Hvizdoš: Benedikt XVI.-ty ešte ako Kardinál Ratzinger vo 

Vydavateľstve Messori na otázku - ako vidí budúcnosť Cirkvi 

odpovedal, že jednoznačne v laických hnutiach.  Pravda je 

taká, že v týchto laických hnutiach je viera skutočne živá. 

Budúcnosť Cirkvi je v týchto hnutiach a biskupi by ich mali 
podľa môjho názoru podporovať. 

* Sme dnes tu pri Brale, je mariánsky mesiac, ako 
vnímate pôsobenie Panny Márie v týchto časoch? 

- o. Hvizdoš: To je práve tá 12-ta kapitola zo Zjavenia Jána 

apoštola - „Žena odetá slnkom, pod jej nohami Mesiac a na jej hlave veniec z  12-tich hviezd“ (Zj. 12, 
1).  Je to dnes jednoznačne mariánska doba a pravá úcta k Panne Márii vždy viedla ku Ježišovi Kristovi. 

- Dňa 11.mája 2005 bola Národnou radou SR schválená Euroústava, kde nie je zmienka o Bohu 
ani kresťanstve. Ako to vnímate ako kňaz,  na kresťanskom Slovensku? 
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- o. Hvizdoš: V 10-tej kapitole  Jánovho Evanjelia Pán Ježiš hovorí: Veru veru, hovorím vám, kto 

nevchádza do ovčinca bránou, ale prelieza inokade, je zlodej a zbojník...  Zlodej prichádza len aby kradol, 

zabíjal a ničil. Ja som prišiel, aby mali život a aby ho mali  hojnejšie.  (porovnaj Ján 10, 1 – 10). Tak to je 
jasná odpoveď na túto otázku. Pokiaľ nie je viera v Boha, všetko sa obráti proti človeku. 

* Čo vás osobne oslovilo v živote, že ste verným synom Panny Márie , že ste to na tomto 
mieste, že  šírite  Jej posolstvá? 

- o. Hvizdoš: Pochádzam z rodiny, kde bola a je veľká úcta a láska k Panne Márii -  takže som úctu k 

Panne Márii dostal do „vienka“. Keď som sa stal kňazom, prišiel som na to, že ako pravoverný kňaz a 

kresťan vôbec musím mať bezhraničnú vieru v Ježiša Krista, bezhraničnú úctu voči  Panne Márii a 
bezpodmienečnú poslušnosť voči sv. Otcovi. To je moje kňazské krédo. 

Zhováral sa: (anse)   

  

 

  

Vyhľadávajte ticho, aby sa vo vás  mohol 
znovu narodiť Duch Kristov. 

Nepoškvrnená Čistota na hore Zvir, 5. júna 1994 

  

Choď na púšť 

Zastav sa, zastav sa! Zanechaj na chvíľu všetko 

a počúvaj. Vysloboď sa z húštiny starostí, z 

každodenných úzkostí.  Nevidíš, že si väzňom? 

Na prekážku sú Ti Tvoje ambície, návyky, 

záväzky, schôdzky… Zanechaj vydýchané lokály 

a uteč do samoty, do slobody. Vytvor si púšť 

okolo seba a v sebe.  A počúvaj. 

Keď všetko mlčí, rozpráva Boh. Nikdy si Ho 

nepočul na štítoch hôr? Nevidel si na 

hviezdnatom nebi? A na morskom pobreží si 

nepočul, ako Ti prichádza Jeho slovo v rytme vĺn? Môžeš Ho nájsť na svitaní, keď ešte všetko spí. Môžeš 

Ho nájsť v tichosti noci, ale aj v opustenom kostolíku, v skrytosti svojej izby. 

 Je prítomný vo vnútri Tvojej duše, ktorá sa modlí alebo mlčí, ktorá spieva alebo plače, ktorá sa bojí alebo 

volá. Len keď ľudia mlčia, môžeš zachytiť toto Božie zjavenie. Jedine Boh nám má vždy čo povedať, 
darovať, pretože je nevyčerpateľný a skutočne bohatý. Je Pán. 

Nikto sa nemusel kajať za ticho, ale za hluk. Nikto sa nemusel kajať za rozjímanie, ale za roztržitosť. Nikto 
necíti odpor k samote, ale ku kriku. Na púšti nájdeš seba samého, ale v tlačenici sa stratíš. 

S inými spoznáš mnoho vecí,  ale len v samote spoznáš seba samého. V samote znova nájdeš Boha, ak si 

Ho stratil. Odhalíš Ho, ak si Ho nenašiel...                    

Giovanni Albanese 
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Napísali ste nám 

Najlepšia zbraň 

Vážený pán Selecký, 

srdečne Vás pozdravujem ako i celú Vašu redakciu 

  

Moje meno je Jozef Jasnický a stretli sme sa 6. marca 2005 na púti v 

Dechticiach.  Rozprával som, že pracujem vo väzenskej nemocnici v 

Trenčíne. Tento príbeh sa môže kľudne nazývať „Príbeh bolestného 
ruženca“. 

V roku 2003 som dostal pekný dar od mojej vzácnej priateľky Agátky. 

Dala mi vrecko plné ružencov, ktoré boli čiastočne poškodené.  Povedala 
mi: „...vezmi ich Jožko tam k vám, nech ich opravia, tam sa zídu“. 

  

Ružence som s radosťou vzal 

a jeden z nich - bolestný ruženec, biely ako sneh, som si odložil pre seba. V nemocnici som našiel jedného 

zodpovedného odsúdeného, ktorý všetky opravil a rozdal. Ten môj bolestný ruženec som si pekne odložil 

doma do nočného stolíka. Až do februára tohto roka som mal tento ruženček stále odložený v tom 

nočnom stolíku. Totiž, modlieval som sa stále len na desiatkovom ruženci. Ale všetko sa zmenilo, keď sa 

mi do rúk dostalo februárové vydanie M ROSY. V ňom som si prečítal históriu Ruženca k ucteniu sĺz Panny 

Márie. Ani si nedokážete predstaviť, čo sa mi v tom okamihu premietlo v hlave. Akú má tento ruženec 

úžasnú silu a komu by mohol pomôcť.  Vzal som si v ten deň z nočného stolíka darovaný bolestný 
ruženček a začal som sa na ňom modliť Ruženec ku slzám Panny Márie. 

  

Od toho dňa 

som ho nosil spolu s desiatkovým ružencom stále so sebou. I v práci! Tiež som naučil i najmladšiu dcéru 
modliť sa každý večer tento Ruženec k ucteniu sĺz Panny Márie. 

V nemocnici sme mali jeden vážny prípad. Pacienta, ktorý mal vážne zdravotné problémy a mal už len 

málo dní života tu na zemi. Pri stretnutiach sme sa vždy vedeli krásne porozprávať o živote, o Bohu.  Z 

jeho rozprávania som sa dozvedel, že v minulosti bol silný ateista. 

  Až život tu, vo väzení a vlastne tá ťažká choroba ho celkom zmenila. Začal si uvedomovať, o čom vlastne 

tento pozemský život je a hlavne, aké hodnoty máme uznávať. Obrátil sa k Bohu, začal sa veľa modliť a 

ľutoval, že svoje deti k nemu neviedol. Snažil sa o to ku koncu života a myslím, že sa mu to i podarilo. V 

jeden deň som sa ho spýtal , či chce odo mňa pomoc. Súhlasil a ja som vytiahol z vrecka môj bolestný 

ruženček spolu s textom Ruženca k ucteniu sĺz Panny Márie. 

Daroval som mu ho a ešte som mu poradil, aby sa šiel vyspovedať nášmu kaplánovi, čo aj urobil. O pár 

dní sme sa náhodou stretli na chodbe, lúčil sa so mnou so slovami, že  je so všetkým zmierený a má 
pokoj v duši. Vedel som, že toto stretnutie je už naše posledné ... 
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Po nejakom čase 

som mal službu na inom oddelení nemocnice a čo myslíte, že som zbadal v rukách jedného mladého 

odsúdeného? Môj darovaný bolestný ruženček. Keď mi to rozpovedal, ako sa k nemu dostal,  mal som z 

toho veľkú radosť. Tento mladý muž sa pripravuje tu vo väzení na prvé tri sviatosti. Aj keď pociťuje 

niekedy uštipačné poznámky svojich kolegov na svoju adresu - načo mu to všetko je - vidím, že ho to 
neodrádza. 

Keď môžem, vždy ho povzbudím, aby vedel, že diabol vždy zúri, keď mu duše unikajú k Bohu a že 

ruženec je tá najlepšia zbraň proti nemu. A kde v akých rukách tento bolestný ruženec skončí? To vie len 
Panna Mária. AVE MÁRIA! 

S pozdravom a úctou Jozef 

Ilustračné foto: (a) 

 

 Spoluvykupiteľka bude! 

Pani Jolana z Košíc, 78 rokov nám pri Brale povedala: 

Bola som učiteľkou celý život, manžel bol tiež učiteľom mali 

sme 5 detí. Mali ma aj prepustiť, jeden evanjelický inšpektor sa 

ma zastal. Vedeli, že chodíme do kostola, ale prižmúril oči.. Ale 

teraz je zloba medzi ľuďmi,  satan skutočne pracuje. Keď ma 

dnes stretnú kolegyne , hovoria - teš sa, že už neučíš, 
nevydržala aby si to! 

* Dnes náboženstvo na školách nie je síce zakázané, ale sa 
musí veľmi obhajovať.. 

- Pani Jolana: Aj katechétky  sa mi sťažujú, že je to veľmi ťažké, 

pretože rodičia celú ťarchu nechávajú na škole,  darmo - je potrebné - 
by to dieťa aj doma vyrastalo v tej výchove. 

* Ako vidíte misiu Panny Márie na Slovensku? 

- Pani Jolana: Je to toľko milostí,  a ľudia si to vôbec necenia, to by mali ľudia na kolenách ďakovať, čo 
všetko dostávame z Neba! 

* Čo ústretovosť Cirkvi v tomto smere – ani tu pri Brale to nie je jednoduché... 

- Pani Jolana: Bude veľký odpad v Cirkvi v tomto smere, pretože keď vyhlásia dogmu o 
Spoluvykupiteľke, kňazi to neprijmú, už teraz to vidím... 

* Myslíte, že ešte bude vyhlásená dogma o Panne Márii Spoluvykupiteľke? Čakalo sa to od Jána 
Pavla II... 

- Pani Jolana: Čo nestihol urobiť on, urobí tento pápež. Oni spolupracovali, stále boli spolu aj teraz sa 

modlíme, aby mu pomáhal... A teraz čo ste uverejnili o tom zjavení sa Ivanovi, fantastické, ľudí to veľmi 

potešilo.  sv. Otec raz povedal: : Ľudia strácajú zmysel pre nadprirodzené veci, a opäť ho nachádzajú v 
Medžugorí...    

         (anse) 
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Ruženec namiesto „telky“ 

Televízor. Dokážeme pred ním presedieť celé hodiny. Aby sme strácali vzácny čas tejto doby a 

nechali sa napĺňať nepokojom, jedom a  odpadom. Aby naše deti pred našimi očami 
„vychovávalo“ peklo... 

  

Dňa 6. januára  2005  som  dostal e-mail, v ktorom sa píše: 

Som laik, mariánsky ctiteľ. Rozhodol som sa uviesť do života modlitbovú skupinu, ktorej hlavná myšlienka 

je „Ruženec namiesto telky“. Keď si rodiny sadajú k televízoru a nechajú na seba vplývať toto ópium –- 

čas medzi 20 - 21 - hodinou večer navrhujem zjednotiť ľudí v modlitbe sv. ruženca. Pracujeme na  www - 

stránke, kde bude popis ako sa modliť ruženec - za pokoj v rodinách. Túto iniciatívu odovzdávam pod 
ochranu Panny Márie...         

         Miroslav Horňák 

  

Po niekoľkých mesiacoch,  dňa 5. mája 2005 som opäť dostal e-mail: Trvalo mi to dlhšie, ako som 

predpokladal, boli tu rôzne „nepochopiteľné prekážky“, ale stránka je na svete! Chcem aj vás poprosiť - 

ponúknuť ľuďom toto modlitbové spoločenstvo. A tiež chcem poďakovať Vám osobne za podporu môjho 

úmyslu. Veľmi ma to povzbudilo práve vtedy, keď som bol na úplnom začiatku, takže aj vďaka Vám sa 
rozbieha toto úsilie...  Ďakujem!    

         Miro Horňák 

  

Milí priatelia, Mirova iniciatíva dokazuje, že my všetci sa môžeme a nakoniec aj máme zapojiť do 

misie  Panny Márie, o ktorú nás tak prosí, ak ju skutočne milujeme!  Ide o každú dušu! Pripojte sa, kto 

môžete ku modlitbovej skupine „Ruženec namiesto telky !“ 

Kto máte internet – je to http://web.naex.sk/ruzenecnamiestotelky/ 

Vypni televízor, a vezmi do ruky ruženec. To je poistka pre večný život! 

Anton Selecký 

 

Naša jediná Cesta 

Chcem vrúcne ďakovať.  V mojom živote sa stalo veľa zázrakov. Len takých 
obyčajných. Boh mi často  pomohol, ochránil ma, i napomenul. 

Boh má s nami svoje pripravené plány. Niekedy však vzdorujeme. Tak aj ja nepočúvam 

alebo nechcem počuť, čo mi hovorí.  Môj rozum odporuje, ale srdce hovorí: Otvor sa, 

uver, poslúchni! Boh nikdy nesklame. Je Všemohúci, všetko vidí, počuje, nie je možné 
niečo pred Ním skryť. 

To jediné, čo od nás chce, je láska a dôvera. Je tak ťažké Ho milovať? Dať Mu miesto vo 

svojom srdci?  Popredné miesto - nie len nejaký kút...! Dôverovať prináša ovocie. Aj 

prosiť. Najmä našu Nebeskú Matku, Pannu Máriu, ktorá odovzdáva Bohu naše 

prosby. Aké je to jednoduché a niekedy tak ťažké! Strach, nepokoj, pokušenia.  

http://web.naex.sk/ruzenecnamiestotelky/
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Boh je naša jediná Cesta.  Mám skúsenosť - uzdravenie mojej sestry a mamičky, za čo chválim  Pána a 

Pannu Máriu.  Sestra po pôrode mala veľmi zlé výsledky vyšetrení a musela sa podrobiť operácii. Vrúcne 

modlitby pomohli k tomu, že operácia bola úspešná. Mamička je ctiteľkou Panny Márie a chodieva na púte 
do Litmanovej.  

Boh sa ma v modlitbe  pýtal: Veríš, že Ti môžem pomôcť?  Uverila som a môžem povedať: Bože, 

Ďakujem  Ti za svoj život. Veď ma tak , ako chceš Ty. Ďakujem Ti, Panna Mária, sv. Jozef,  sv. 

Tadeáš,  za príhovor. Vďaka za dar viery, za prameň tej živej vody, z ktorej denne čerpáme. Pane, daj 

nám silu viac sa k Tebe priblížiť, viac sa Ti odovzdať! Nech lúče Tvojej milosrdnej lásky zaplavia moje 
srdce, srdcia mojich blízkych i celého ľudstva. 

Prosím za obrátenie tých, ktorí to najviac potrebujú!  Pane, Vypočuj tieto prosby a žehnaj celému svetu!   

Ľuboslava Kanošová,  Žilina 

 

  

Smútok v srdci 

Chvála Kristu a Marii! 

Vážení přátelé v Kristu a Marii, srdečně vás zdravím a líbám. Jmenuji se Jitka a je mi 45 let. 

Jezdím do školky v Hradci Králové s postiženým vnukem (má obrnu rukou i nohou). Tri hodiny 
trávím v modlitbách v kostelíčku Božského Srdce kam anděl donáší váš časopis M ROSA. 

Časopis se mi moc líbí, navazuje na knihu Kněžím, přemilým synum Panny Marie, a na zprávy z 

Medžugorja. Teď zrovna nastalo pro nás radostné a zároveň smutné období Vzříšení našeho Pána Ježíše 

Krista a odchod milovaného otce Jana Pavla II. Nahradit člověka člověkem je lehké, ale najít stejně 

milujícího, citlivého a rozumného člověka nebude lehké a tak všichni cítíme v srdci smutek. 

Měla jsem štěstí Boží v roce 1997 v Hradci Králové – setkání s tímto synem Boha a radost se setkání 
zustane hluboko v srdci. Bolest se smutku je silná a chvíli potrvá...        

Jitka Orosová, Nechanice, ČR 

 

  

Prosím, pomôžte! 

 Tento list vám píše duchovne zomierajúca, ktorá už stratila všetku nádej! Desať rokov sa 

pokúšam vyriešiť svoju situáciu, ale som na to úplne sama a mám taký pocit, že aj tam „Hore“ ma 

odpísali... Je to so mnou čoraz horšie po psychickej i duchovnej stránke - a stačilo by tak málo – 

nájsť mladú veriacu rodinku, ktorej chýba stará mama a teta! Dávala som aj inzeráty, ale ľudia s 

katolíckym cítením akoby vymreli. Priznám sa, že občas už mávam aj myšlienky na samovraždu, tá 

samota je niekedy neúnosná! Ako-tak sa držím len kvôli mame, ktorá má 77 rokov, ale dlho nevydržím. 

Radšej by som bola na vozíčku, ale v kruhu milujúcej rodiny. Duševné muky sú horšie ako fyzická 

bolesť, to pozná len ten, kto to prežil. 

Som tretí rok nezamestnaná a s robotou ani nepočítam, som už na prácu stará, ale na dôchodok mladá – 
podľa dnešných noriem. 
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Chcem vás poprosiť, aby ste uverejnili túto moju prosbu: Prosím o modlitby na tento úmysel: 

A. K. - „za duchovné zdravie a milosť pevnej viery, za nájdenie veriacej rodinky, ktorá prijme dve 
osamelé ženy, za dobré zamestnanie...“         

Nech Pán žehná a ochraňuje vás i celú redakciu! 

Anna Karnasová, 920 56 Dvorníky 358 

Tel: 0902-559764 
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Krátke správy / Rôzne 

Protestný list o. z. Magnificat Slovakia proti schvá-

leniu Európskej ústavy NR SR 

Odhlasovali zradu 

Vážený pán predseda, vážení poslanci Národnej rady 
Slovenskej republiky, 

v máji 2004 sme sa stali členmi Európskej únie. 

Ústavná zmluva Európskej únie bola po viacročných 

prípravách podpísaná predstaviteľmi členských 
štátov 29. októbra 2004. 

Je ale dôležité vedieť, že ratifikovaním euroústavy v 
navrhovanom znení sa Slovensko vzdáva veľkej časti svojej národnej suverenity 

Takto sa začína list, ktorý o.z. Magnifiat Slovakia adresovalo Parlamentu SR, predsedovi EU, 

europoslancom SR a KBS dňa 11. mája 2005,  ktorý sa na Slovensku stal druhým „februárom 1948“. 

Rádio Lumen ako jediné z médií (adresát boli aj Katolícke Noviny) odvysielalo správu o našom liste,  ako 

aj krátky rozhovor, v ktorom sme priblížili poslucháčom postoj a konštatovanie združenia Magnificat - 
Slovakia.       (r) 

  

Lumenfórum, 13. mája 2005, 

13. 22 –13. 26 hod: 

Poslanci parlamentu schválili v stredu zmluvu o ústave pre Európu. 

Slovensko sa stalo v poradí siedmou krajinou z európskej 25-

ky,  ktorá zmluvu schválila. Euroústavu musí ešte podpisom 

ratifikovať prezident Ivan Gašparovič. Občianske združenie Magnificat Slovakia v deň 

schválenia zmluvy o ústave pre Európu poslalo otvorený list viacerým významným inštitúciám. 

V ňom vyjadrili nesúhlas so súčasným znením tohto dokumentu. Kolegyňa Janka Pavlíková sa 
porozprávala s predsedom občianskeho združenia Magnificat Slovakia Antonom Seleckým: 

* Pán Selecký, prečo ste oproti ústave európske únie? 

- Naša organizácia Magnificat Slovakia ako aj ja osobne  sme proti ústave Európskej únie z jednoduchého 

dôvodu.  Už dlhšiu dobu  sa rokuje o zmienke v ústave EU o Bohu a kresťansko-židovských tradíciách a 

táto zmienka sa do Európskej ústavy nedostala. Veľmi mi chýba aj to, že sa nemôžme vyjadriť v referende 

voči tejto otázke,  takže zostal nám iba takýto protest, ktorým vlastne deklarujeme svoj postoj k 
celej  tejto záležitosti. 

Tým najdôležitejším adresátom nášho protestu sú občania Slovenska. Európska ústave v takej forme, akej 

je, vlastne  neguje ideologické a kresťanské korene aj Slovenska a predpokladám, že v následnej 
novelizácii prídeme aj o cyrilometodskú tradíciu v našej slovenskej ústave.  

* Pán Selecký,čo očakávate od tohto otvoreného listu? 

- Predpokladám, že táto otázka nebola ukončená rozpravou v parlamente a hlasovaním. Chceme 

motivovať týmto listom našich občanov, aby sa zamysleli vôbec nad svojím postojom k dianiu na Slovenku 
a k tomu , čo sa vlastne deje touto našou integráciou v Európskej  únii. 
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* Ktoré také najkritickejšie body by ste vyzdvihli v tomto otvorenom liste? 

- Plne sa stotožňujem  s predsedom parlamentu pánom Pavlom Hrušovským, ktorý povedal aj v rozprave 

parlamentu, že Slovensko prestáva byť suverénnym štátom, za druhé – my sa vzdávame vlastne svojich 

kresťanských koreňov a za tretie - v mnohých vážnych otázkach bude slovenská vláda podliehať Bruselu. 

Rádio Lumen 

 

Tri dni tmy 

 Mliečna dráha obsahuje okrem  hviezd aj kozmický plyn a prach, 

ktorý tvorí nepreniknuteľné mraky. Tieto mraky sa nachádzajú  v 
súhvezdí Oriona, Býka, Labute a Škorpióna. 

Vedci zistili, že tieto mraky  obsahujú  malé čiastočky veľkej 

hmotnosti a vytvárajú obrovskú guľu, ktorá sa pohybuje vo 

vesmíre smerom k našej   slnečnej sústave a  jedného dňa sa zrazí 

so Zemou. V okamihu stretnutia zahalí táto guľa našu Zem tak, že 

vznikne totálna tma, trvajúca tak dlho, kým celý mrak neprejde 

zemeguľou. 

 V tomto osudnom  mraku sú zastúpené jedovaté plyny. Obsahuje 

množstvo vodíka H, amoniaku NH3, metanu CH 4 a veľmi jedovatý 

cyan CN. Sú v ňom tiež pevné látky vo forme prachu a meteorov, 

čím vznikne mimoriadne   elektrické napätie, ktoré bude mať 

strašné následky. 

Prof. Hans Teodor Brick, 

/Benedictus Boote, November 1974 

Účinky kozmického mraku na   Zemi zjavila Matka Božia stigmatizovej rehoľníčke Alene Ajellodňa 16. 

apríla 1956. Táto sestra, ktorej svätorečenie zahájil arcibiskup Enea S. Gonzenz 3. marca 1972, 
zverejnila toto varovanie Matky Božej: 

„Z ohnivých mračien budú padať blesky, strašný uragán bude zúriť po celej zemi. Zničujúci 

dážď, kamenie spustoší celé kraje. Toto spustošenie bude také strašné, aké doposiaľ ľudstvo 

nepamätá. Táto vesmírna katastrofa bude trvať 70 hodín, plné 3 dni. V týchto strašných 

hodinách nech sa ľudia modlia všetky modlitby. Modlite sa ku mne, k svojej nebeskej Matke za 
ochranu. Po týchto 70 hodinách Zem bude posiata mŕtvolami.“ 

Ó Mária, Kráľovná sveta,  naša jediná nádej, vypros nám milosrdenstvo, daj nám pravý mier, zachráň nás 
pred záhubou!       (r) 

  

 Páter PIO:     Teraz nespite! 

Stigmatizovaný páter Pio z Pietrelciny, vyhlásený za svätého 

pápežom  Jánom  Pavlom  II. dňa 16. júna 2002, povedal novinárom 
v roku 1956 a 1961 niekoľko predpovedí: 

* Otče, ako sa pozeráte v ústrety budúcim časom? 
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- Páter Pio: Kresťanstvo smeruje k tomu, že bude unavené, a Boh to dovolí, aby potrestal národy. 

* Ako hodnotíte dnešnú dobu? 

- Páter Pio: Je to doba nepohody, je to epocha zničenia všetkých hodnôt. 

* * * * * * * 

Na Veľkú Noc 1965 páter Pio niekoľkokrát hlasno zvolal: 

Pomôžte mi modliť sa, ja už ďalej nemôžem! Vy neviete, aké strašné časy stoja pred vami. Šťastní tí, ktorí 
zomreli! 

Ešte nikdy netrpel tak, ako v tom období. Raz v júni v roku 1965 zvolal: 

Bože, nechaj ma zomrieť! Teraz nespite, odložte nabok všetky súkromné záležitosti, pretože na ľudstvo 
dolieha smrť! Nemôžem už odvrátiť to strašné, pretože je to priamy trest Boží – a on príde... 

Od Pána prijal Pio toto varovanie : 

Z mrakov na zem sa rozšíria orkány ohnivých prúdov. Búrky a nepokoje, hromobitie a zemetrasenia budú 

nasledovať jedno za druhým, ustavične bude padať ohnivý dážď. Vietor zo sebou prinesie jed a plyn, ktoré 
sa rozšíria po celej zemi. Aby ste boli pripravení na túto udalosť, dávam vám nasledujúce znamenie: 

Noc je veľmi chladná, vietor hučí a po nejakej dobe začne hromobitie. Vtedy zatvorte všetky 

okná a dvere a nehovorte s nikým mimo domu. Pokľaknite pred krížom a ľutujte svoje hriechy. 

Proste svoju Matku o ochranu. Zatiaľ, čo sa Zem bude triasť, nepozerajte sa von, pretože hnev 

môjho Otca je svätý. Na tretiu noc zemetrasenie a oheň ustanú, nasledujúci deň bude opäť 
svietiť slnko. Anjeli zostúpia z Neba a prinesú na Zem ducha pokoja.          

Světlo , Matice CM, ČR 

 

Ochrana pre 3 dni tmy! 

Tento obraz predstavuje Kríž z La-Salette vo francúzskych Alpách, kde sa 

Matka Božia zjavila v roku 1846 dvom  pastierikom, vo veku 11 a 14 rokov. 

Deti uvideli Matku Božiu plačúcu, sediacu na kameni. Okolo krku mala 

trojnásobnú reťaz s Krížom na konci. 

Na priečnych brvnách boli kladivo a kliešte, ako počiatok ukrižovania, - huba, lano a 
rebrík ako dokončenie ukrižovania. Spasiteľa deti videli na Kríži živého. 

 
Matka Božia plakala nad  ľudstvom, ktoré volá k pokániu i obráteniu, aby ich nezasiahol Boží trest a súd. 

Tento obraz je obrazom milostivým. Slúži v našom byte ako ochrana, zvlášť v tých temných 

dňoch, ktoré majú trvať 72 hodín.Tento Kríž nás v čase  skúšok ochráni, kým nás Boží anjeli 

obklopia a každého osobne zachránia. 

V čase 3-dňovej tmy tento Kríž bude svietiť, čo uvidia aj neveriaci -  tak znie zasľúbenie - obrátia sa. 

Obraz máme zavesiť nad domové dvere - a tak isto  v miestnostiach nášho pobytu   v tých temných 
dňoch. 

Modlime sa denne slová, napísané pod obrazom. Rozjímajme o piatich Ranách Pána Ježiša a 
jeho presvätej Krvi!                                                                                                                     (r) 
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Vyhrážka biskupom 

Španielski biskupi považujú uznanie homosexuálnych „manželstiev“ za nemorálne a iniciujú katolíkov k 

odporu svedomia – hovorí sa to v prehlásení „O odpore svedomia voči nespravodlivému zákonu, ktorý 

znehodnocuje inštitúciu manželstva“. Minister spravodlivosti Juan Fernando Lopéz Aguillar označil 
prehlásenie biskupov Španielska za „výzvu k občianskej neposlušnosti“. 

Biskupi tvrdia, že ak bude zákon schválený, „nebude mať charakter pravého zákona, pretože bude v 

rozpore so zdravým rozumom a mravnosťou.“ 

  

Eutanázia pre deti! 

Parlamentné zhromaždenia Rady Európy odmietlo tzv. Martyho správu, ktorá požaduje novú diskusiu o 

usmrtenie na žiadosť. Členovia diskusie poukázali na nedávne správy, podľa ktorých prípady eutanázie v 

krajinách, kde boli legalizované - stúpajú. Dnes je v Belgicku legálne zabíjaná 1 osoba denne a  v 

Holandsku  5 osôb denne. V Holandsku je dokonca povolené zabiť deti staré 12 až 17-rokov na ich 
žiadosť! 

  

Nepohodlní katolíci 

V liste predsedovi Pápežskej rady pre napomáhanie jednoty kresťanov kardinálovi W. Kasperovi vedúci 

Úradu moskovského patriarchátu pre zahraničné styky, metropolita Kyrill, upozorňuje na oznam 
ukrajinskej katolíckej vetvy rehole redemptoristov, že sa zintenzívni misijná činnosť na južnej Ukrajine. 

 Ako metropolita napísal, plány rehole sa môžu stať novým zdrojom napätí vo vzťahoch medzi Ruskou 
pravoslávnou cirkvou a Katolíckou cirkvou. 

  

Falšovanie histórie 

O filme Riddlyho Scotta „Kráľovstvo nebeské“ napísal vo svojom pravidelnom príspevku denverský 

arcibiskup Charles Chaput, že je dokladom „straty kresťanskej identity a historického povedomia v 
euroatlantickej kultúre“. 

Podľa Profesora Jonahtana Plilipsa  - autora knihy Štvrtá križiacka výprava a pád Konštantinopola“ 
kritizuje vykresľovanie križiakov vo vyššie uvedenom filme ako podliakov. 

TK KBS, Res Claritatis : Zdroj - Zenit, ACI Prensa, Kathnet)  

 
Slovo k vašim básňam 

Hovorí sa, že Slovensko je krajina básnikov. Načim si ale uvedomiť, že človek sa nestáva 

básnikom napísaním básne. Zvlášť v dnešných časoch dochádza k akémusi plodeniu a 

kumulovaniu slov. Slovo, i náhľad naň, sa akosi vymkli z rúk. A tu sa vynára otázka: Písať 

aj v tejto situácii? Odpoveď je jednoduchá a jednoznačná: Áno! Ale nech to nie je nič 

lacné, skôr mazlenie sa so slovom, ktoré však nesmie viesť ku kopiacim sa slovám bez 

domova. Malo by ísť o akési šúpanie cibule – očisťovanie myšlienky od zbytočných slov, 

až po odhalenie novej čistej formy a tvaru. Občas sa síce pri tom poplače, ale nič dobré a 
pekné nie je ľahké... 
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Do redakcie prichádza značné množstvo veršov. Na všetkých vidieť, že boli písané s láskou a s tým 

najlepším úmyslom. Mnohým nechýba originálny nápad, myšlienka či forma. Za všetky uvádzame báseň 
Jany Juričkovej z Becherova: 

 

Duchovné dozretie 

Dúhový dych dýchaj 
Dýchaj dychom dúhy 
Dúhu daj dažďu 
Dážď daj do drevín 

Drevo daj domov 
Domov daj deťom 
Deti daj dospelým 
Dospelých daj Duchu 

Gratulujeme, výborný nápad! Autorka by však možno mala zvážiť, či písanie bez interpunkcie zvýšilo 
kvalitu básne. Osobne si myslím, že klasika je klasika. Možno sa však mýlim... 

Nie všetky básne spĺňajú najzákladnejšie kritériá poézie. Väčšina básní je, podobne ako 

ukážka, písaná voľným veršom (ľudovo povedané – nerýmujú sa a chýba rytmus). Nie je to 

chyba, ale aj ten má svoje pravidlá, o ktorých, ako sa zdá, autori, žiaľ, nič nevedia. Svedčia o tom 

občasné rýmy v inak voľných veršoch, či básne, v ktorých sa verše rýmujú. 

Najčastejšou chybou je používanie gramatických rýmov (spájanie rýmových dvojíc toho istého 
druhu: láska - páska, prvý -druhý, vaši - naši, spalo - dalo, a pod.). 

V pozitívnom ponímaní teda povedzme, že platí pravidlo, že rýmová dvojica je tým lepšia, čím sú z 
hľadiska slovných druhov vzdialenejšie rýmujúce sa slová. 

Výborné rýmy vznikajú spájaním podstatného mena a slovesa (zmŕtvychvstanie – láska vanie, duši 

– tuší) či slovesa s prídavným menom (hrali – malý). Časté a vôbec nie zlé rýmy sú tie, ktorých 

obidva členy sú mená – prídavné a podstatné (známa – dáma). 

Aj keď sme povedali, že je chybou vytvárať gramatické rýmy, istú výnimku tvoria rýmy tvorené spájaním 
dvoch podstatných mien. O tom si však povieme viac v ďalšom čísle.  

  

Na vaše básne sa teší 

PAVOL PRIKRYL 


